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REMONT NAWIERZCHNI UL. PUŁAWSKIEJ W ANNOPOLU

D z i ę k i  d o b r e j  w s p ó ł p r a c y 
z Marszałkiem Województwa Lubelskiego 
Panem Jarosławem Stawiarskim oraz 
staraniom władz samorządowych na 
c z e l e  z  B u r m i s t r z e m  A n n o p o l a 
Mirosławem Gazdą zakończono długo 
oczekiwany remont nawierzchni drogi 
wojewódzkiej nr 824.
Prace remontowe zostały wykonane na 
odc inku o d ługośc i  2 ,920 km od 
skrzyżowania z drogą krajową nr 74 do 
p o ł ą c z e n i a  z  o d c i n k i e m  j u ż 
wyremontowanym w miejscowości 
Kopiec (km od 76+080 do km 77+000km). 
Nawierzchnia drogi została pokryta 
nakładką o grubości 12 cm.
Dziękujemy Panu Marszałkowi za 
zrozumienie najbardziej istotnych potrzeb 
mieszkańców naszej gminy.
Mamy nadzieję, że realizacja inwestycji 
poprawi nie tylko warunki bezpieczeństwa 
w ruchu drogowym, ale także stanie się 
począ tk iem remontu  nas tępnych 
odcinków tej drogi wraz z infrastrukturą 
towarzyszącą.
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Świętowanie Dni Annopola rozpoczęło się 
2 6  l i p c a .  P o d c z a s  u r o c z y s t o ś c i 
odpustowych związanych z patronką 
Annopola – św. Anną, została odprawiona 
msza święta w intencji mieszkańców 
Gminy Annopol. Kolejnego dnia w sobotę 
27 lipca, wczesnym rankiem rozpoczęły 
się zmagania wędkarzy w Zawodach 
Wędkarskich o Puchar Burmistrza  
Annopola.
Po południu na stadionie miejskim 
rozpoczął się festyn, który oficjalnie 
otworzył Burmistrz Annopola - Mirosław 
Gazda, witając jednocześnie gości 
z a p r o s z o n y c h  i  z g r o m a d z o n ą 
p u b l i c z n o ś ć .  L i s t  o d  M a r s z a ł k a 
Województwa Lubelskiego Jarosława 
Stawiarskiego odczytała Anna Baluch – 
R a d n a  S e j m i k u  W o j e w ó d z t w a 
Lubelskiego. Glos zabrał także Andrzej 
Rolla – Starosta Powiatu Kraśnickiego. 
List od Radnego Sejmiku Województwa 
Lubelskiego Marka Kosa odczytał Stefan 
Stachula – Radny Powiatu Kraśnickiego. 
N a  r ę c e  B u r m i s t r z a  A n n o p o l a 
okolicznościowy list przesłał Mirosław 
Chapski – Wójt Gminy Kraśnik oraz 
Prezes Zarządu LGD Ziemi Kraśnickiej 
Wioletta Wilkos.

  

DNI ANNOPOLA 2019
Następnie na scenie zaprezentowały się 
dzieci i dorośli z Centrum Kultury 
w Annopolu: wokaliści, grupa teatralna 
„Kajtuś”, sekcja taneczna „Grawitacja” 
oraz Gminny Klub Aktywnego Seniora. 
Wystąpiły również dzieci z annopolskiego 
Przedszkola, uczniowie z PSP w Kosinie 
oraz grupa akrobatyczna „Amino”, która 
została nagrodzona przez Burmistrza 
Annopo la  za  promowanie  Gminy 
Annopol.
W czasie festynu można było skorzystać 
 wesołego miasteczka, odwiedzić 
różnorodne  s to iska  p romocy jne , 
podegustować potraw z ryb wiślanych. 
Dostępny był również Namiot Edukacyjny 
Małopolskiego Centrum Profilaktyki 
z Krakowa, gdzie trenerzy prowadzili 
za jęc ia  i  zabawy profi lak tyczno-
animacyjne dla dzieci.
Annopolskie Stowarzyszenie „Szansa” 
p r z y  s w o i m  s t o i s k u  p r o w a d z i ł o 
charytatywny kiermasz, z którego dochód 
został przeznaczony na leczenie małej 
Lilianki Gajewskiej. Ponadto członkowie 
Stowarzyszenia prowadzili dla dzieci 
zabawy, animacje i  poszukiwania 
skarbów.

Dariusz Zgardziński – Jesteśmy prawie 
rówieśnikami. Kiedy zacząłem myśleć 
o tym wywiadzie, pierwsze pytanie 
j a k i e  p r z y s z ł o  m i  d o  g ł o w y 
spowodowała ciekawość, jakiej 
muzyki słuchałeś jako nastolatek? Co 
więc to było?

 „MOIM SZCZĘŚCIEM SĄ MOJE DZIECI”
WYWIAD Z  MICHAŁEM WIŚNIEWSKIM, WOKALISTĄ ZESPOŁU  

ICH TROJE

Michał Wiśniewski – Kiedy jeszcze 
mieszkałem w Polsce, słuchałem głównie 
polskiego rocka: Maanamu, Oddziału 
Zamkniętego, Lombardu, Perfectu.. Na 
pewno też ich słuchałeś.

D Z  –  O c z y w i ś c i e .  A  p ó ź n i e j , 
w Niemczech? Obstawiałem, że były to 
tak jak w moim przypadku ówczesne 
g w i a z d y  z a c h o d n i e g o  r y n k u 
muzycznego, które oblegały szczyty 
polskich list przebojów: Modern 
Talking, Sandra, Alphaville czy Bad 
Boys Blue.

MW – Paradoksalnie właśnie nie. Kiedy 
zamieszkałem w Niemczech, zacząłem 
słuchać tamtejszego punka: Die Ärzte, 
Dritte Wahl, Feeling B czy Die Toten 
H o s e n .  B y ł e m  z b u n t o w a n y m 
nastolatkiem i takie klimaty do mnie 
przemawiały.

DZ – To byłoby bardzo ciekawe, 
gdybyś poszedł muzycznie w tę 
właśnie stronę i został gwiazdą sceny 
punkowej.

MW – Nigdy chyba nawet nie gdybałem 
w ten sposób. Takich rzeczy się nie 
wybiera. Życie się toczy i po prostu jesteś 
kim jesteś. Nie da się cofnąć w czasie 
i zdecydować że będę kimś innym.
Wiem, że moja muzyka jest trochę 
patetyczna i nadęta ale trudno mi sobie 
wyobrazić, że mógłbym robić inną.

DZ – Kiedy pierwszy raz stanąłeś na 
scenie?

MW – To było jeszcze w szkole, w 1988 
roku. Wystąpiłem w szkolnym musicalu 
„The Rocky Horror Show” Richarda 
O'Briena. Wtedy pierwszy raz poczułem, 
że jestem w swoim żywiole.

DZ – Po powrocie do Polski – mówiąc 
w skrócie – założyłeś Ich Troje i stałeś 
się absolutnym fenomenem polskiej 
sceny muzycznej. Kiedy 20 lat temu 
prowadziłem tu dyskoteki, musiałem 
n iemal  w kó łko  grać  „Prawo”, 
„A wszystko to”, czy „Zawsze z tobą 
chciałbym być”. Byliście jednym 
z najbardziej  rozchwytywanych 
zespołów w Polsce.

MW – Był to bez wątpienia ogromny 
s u k c e s .  S u k c e s ,  k t ó r y m  s i ę 
zachłysnąłem. Telewizja, wielkie trasy 
koncertowe, pierwsze duże pieniądze..

D Z  –  J a k  d ł u g o  t r w a ł o  t o 
zachłyśnięcie?

MW – Nie potrafię tego powiedzieć ale 
długo (śmiech).

DZ - Taka ogromna popularność 
i  s ł a w a  w i ą z a ł a  s i ę  j a k  s a m 
powiedziałeś z dużymi pieniędzmi. Na 
co je wydawałeś?

P o d s u m o w a n o  r ó w n i e ż  Z a w o d y 
Wędkarskie i wręczono nagrody.
W zawodach udział wzięło 24 wędkarzy 
w kat. senior oraz 3 wędkarzy w kat. kadet.

Kategoria ”Kadet”
1 miejsce Szydłowski Paweł
2 miejsce Pokrzywa Wiktor
3 miejsce Mazurek Filip

 Kategoria „Senior”
1 miejsce Grzegorz Zając
2 miejsce Mariusz Badura
3 miejsce Sylwester Cieślak
4 miejsce Marcin Targos
5 miejsce Marceli Targos
6 miejsce Dariusz Jarocha
7 miejsce Krzysztof Mikita
8 miejsce Mariusz Gontarz
9 miejsce Szczepan Ufniarz
10 miejsce Artur Wiatrowski.

Za złowienie największej ryby - nagrodę 
ufundowaną przez Przewodniczącą Rady 
Miejskiej Zenobię Jarmuła otrzymał 
Krzysztof Mikita.
Następnie annopolską publiczność bawił 
K a b a r e t  K a Ł a M a S z  z  a k t o r a m i 
popularnego serialu „Ranczo”. Było dużo 
swojskiego, sympatycznego humoru, 
świetnych dialogów, muzyki i niezwykle 
pozytywnej energii.
Ko le jny  zespó ł ,  k tó ry  zachwyc i ł 
publiczność to „Lesioki” ze Stalowej Woli, 
k t ó r z y  n i e z w y k l e  ż y w i o ł o w o 
i energetycznie zagrali melodie biesiadne 
i taneczne w swoich przebojowych 
kompozycjach.
Muzyczną gwiazdą w ieczoru  by ł 
niepowtarzalny Zespół „ICH TROJE”, 
który dał fantastyczne show na scenie.
Na zakończenie festynu publiczność 
bawiła się z miejscowym Zespołem 
Rewers.

 CK

Zwycięzcy zawodów wędkarskich o Puchar Burmistrza Annopola
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MW – Na wszystko (śmiech). A tak 
bardziej serio to wiesz.. Byłem biednym 
chłopakiem z domu dziecka. Zbierałem 
puszki po piwie, kapsle i paczki po 
zagranicznych papierosach.
I nagle mogłem sobie pozwolić na te 
wszystkie rzeczy, o których przez lata 
marzyłem a które były poza moim 
zasięgiem. Na najlepsze papierosy, na 
najlepsze piwo, whisky, na wszystko.  
Brałem z życia garściami bo trudno było 
inaczej.

DZ - Przyznałeś kiedyś podobno, że 
roztrwoniłeś majątek warty 35 mln 
złotych. Jak to się robi?

MW – Kiedy zrobiłem dokładny bilans 
strat i wszystko przeliczyłem, wyszło 43 
miliony. 
Zapewniam Cię, da się stracić wszystko.

DZ - Wiem, że przez wiele lat zmagałeś 
się z alkoholizmem. Takie trudne 
doświadczenia często zmieniają ludzi. 
Niewierzący się nawracają, inni 
zmieniają zupełnie styl życia. Ty też 
w ostatnich latach sporo mówiłeś 
o zmianie, więc jak to jest w Twoim 
przypadku?

MW – Ja nie walczę z alkoholem. Nie piję 
od sześciu lat ale ja ciągle uwielbiam pić i 
nie mówię  że odstawiłem to picie na 
dobre. Kto wie czy kiedy się gdzieś 
spotkamy kolejny raz to nie będę siedział 
z drinkiem w dłoni i czy razem się nie 
napijemy.
Co do nawracania to nie musiałem się 
nawracać, bo byłem i jestem wierzący. 
Jestem protestantem. Wierzę w Boga ale 
nie w tego dziadka z brodą tylko w kogoś 
kto jest niemożliwą do wyobrażenia wielką 
dobrocią, do którego możesz się zwrócić 
ze swoimi sprawami, i który na pewno Cię 
wysłucha.
Trochę się może zmieniłem bo dostałem 
mocnego kopa w dupę i zrozumiałem, że 
trzeba na niej czasem przysiąść ale jak 
widzisz ciągle mam czerwone włosy 
i gdzieś tam w środku ciągle jestem tym 
samym gościem co kiedyś. 
Na pewno jednak zrozumiałem, co jest dla 
mnie najważniejsze.

DZ – Co to jest?

MW – Najważniejsze są dla mnie moje 
dzieci. Nie wyobrażam sobie co bym 
zrobił, gdyby ktoś któreś z nich skrzywdził, 
gdyby coś im się stało.

DZ – Masz z nimi dobry kontakt?

MW – Rewelacyjny. Mam ich czwórkę 
i staram się w każdym tygodniu spędzić po 
kilka dni z każdym z nich. Czasem cała 
czwórka zjeżdża się do mnie w jednym 
czasie i świetnie się razem bawimy. 
Fabienne cudownie tańczy, zobaczysz ją 
dziś na scenie. Zdobywa nagrody na 
turniejach, realizuje się w tym, podobnie 
jak kiedyś jej mama. Etiennette śpiewa 
cudownie, tak samo jak Vivienne. Xavier 
też jest bardzo uzdolniony, wszystkie się 
świetnie uczą.
Największy sukces mojego życia to nie 
muzyka czy miliony sprzedanych płyt ale 
to że moje dzieci mnie kochają i szanują. 
Po tym wszystkim co widziały, nie musiało 
to być oczywiste.
Kiedyś pijany wywaliłem się na schodach, 
wywaliłem na siebie talerz z jedzeniem. 
Mój syn zobaczył mnie leżącego na ziemi 
w spaghetti. Było mi później cholernie 
głupio. Mimo wszystko dzieci nie straciły 
do mnie szacunku. Ja jestem dumny 
z nich a one są dumne ze mnie, o czym nie 
raz mówią publicznie i to jest wspaniałe. 
Dlatego czas, który z nimi spędzam jest 
dla mnie święty. Moja była żona mówiła: 
„Rób co chcesz ale pamiętaj o tym co ci się 
udało w życiu najlepiej. To dzieci 
i muzyka”.

D Z  -   C z ę s t o  p o d k r e ś l a ł e ś 
w wywiadach że  s i łę  do  walk i 
z przeciwnościami losu czerpiesz 
z rodziny, ale jeśli prześledzić Twoje 
życie rodzinne to trzeba przyznać, że 
nie była to oaza spokoju.

MW – Nie była, to prawda. Ja zdaję sobie 
sprawę z tego, że nie jestem idealnym 
facetem ale moje żony też nie były 
aniołkami. Na swoją obronę mogę 
powiedz ieć,  że zawsze p ierwszy 
wyciągałem rękę, przepraszałem. Dziś ze 
wszystkimi byłymi żonami żyję w zgodzie.

DZ – Było ich aż cztery. Jak znosiłeś 
rozstania z nimi?

MW – Zawsze ciężko. Zapijałem to 
wszystko wódką.

DZ - Jedną z Twoich pasji jest latanie, 
powiedz nam o tym kilka słów. Jakie są 
Twoje lotnicze marzenia?

MW – Żadne ( śmiech ). Wszystkie już 
s p e ł n i ł e m .  M a m  l i c e n c j ę  p i l o t a 
turystycznego i kiedy tylko mogę, staram 
się z niej korzystać. Latanie jest dla mnie 
odskocznią od codzienności i daje mi 
anonimowość. W powietrzu nikt mnie nie 
ocenia po tym kim jestem, tylko po tym, jak 
latam.

DZ – Kolejna Twoja pasja to poker. 
Jesteś założycielem i prezesem 
P o l s k i e g o  Z w i ą z k u  P o k e r a 
i właścicielem internetowego kasyna. 
Krążą plotki  o Twoich wielkich 
wygranych i przegranych. Ile najwięcej 
przegrałeś jednego dnia?

MW – Tego Ci nie powiem, ale mogę Ci 
powiedzieć, że jako prezes, od lat nie 
gram za swoje pieniądze. Jest to zresztą 
poker sportowy i chodzi w nim bardziej 
o strategię i samą rywalizację, niż 
o pieniądze.  Dzięki niemu poznałem 
wiele sław zachodniego show biznesu, 
których nigdy nie miałbym okazji spotkać

DZ – Istnieje jeszcze choćby namiastka 
tego pokerowego świata, który znamy 
z Wielkiego Szu? ( kultowy film 
fabularny z lat 70 o pokerowych 
szulerach i ciemnej stronie hazardu 
w epoce PRL – przypis. Red)

WM – Nie.. To były zupełnie inne czasy. 
Dzisiejszy poker to przede wszystkim gra 
umysłowa. Taki poker różni się od tego 
kojarzonego z PRL-em czy z Dzikim 
Zachodem. Przy stołach się nie pali, nie 
leżą na nich pistolety. To rewelacyjny 
sposób rozrywki, gra porównywalna do 
brydża czy szachów i  polecam ją 
każdemu.

DZ – Mam dla Ciebie kilka pytań od 
naszych czytelników. Paweł pyta, 
dlaczego zostałeś zdrajcą metalu?

M W  –  Z o s t a ł e m  z a p r o s z o n y  d o 
wspó łp racy  p rzez  zespó ł  Nocny 
Kochanek. I to oni zdradzili metal 
przyjaźnią ze mną ( śmiech ). To bardzo 
fajne chłopaki, realizowali bardzo ciekawy 
projekt, nagrywali płytę i szukali kogoś 
znanego kto pasowałby im do tekstu 
o zdrajcy metalu. Kogoś kto nie ma 
właściwie nic wspólnego z tą muzyką. 
I było mi bardzo miło, że wybrali właśnie 
mnie. To była owocna współpraca.

DZ – Kinga pyta o Twoją przyjaźń 
z Jackiem Łągwą, który jest stałym 
elementem zespołu. 

MW – To szorstka, męska przyjaźń.

DZ – Raczej zawodowa? Wspólnie 
zakładaliście zespół i pracujecie razem 
już prawie ćwierć wieku.

MW – Powiem może tak: znamy się 
dobrze i chyba mogę na nim polegać.

DZ – Kingę ciekawi też, co jest dla 
Ciebie święte i prywatne?

MW – Święty jest mój dom, kiedy są w nim 
moje dzieci. Kocham moje dzieciaki i jak 
każdy ojciec chcę dla nich jak najlepiej, 
dlatego nikomu nie pozwolę wejść do 
niego z butami.

DZ – Justyna pyta czy Bóg ciągle jest 
dla Ciebie oparciem, czy wiara dodaje 

Ci sił w trudnych chwilach?

MW – Tak, już Ci o tym mówiłem. Był, jest, 
i absolutnie się tego nie wstydzę. Każdy 
wierzący człowiek ma prawo, żeby jasno 
się zdeklarować. Chyba tylko w Polsce 
Bóg nie jest cool i dlatego wiele osób się 
nie przyznaje do swojej wiary. To dlatego 
że jest postrzegany przez tysiące osób, 
nie tylko młodych, przez pryzmat dewocji, 
pielgrzymek, moherowych beretów i tego 
wszystkiego złego, co się dzieje wokół 
tzw. Kościoła. 

DZ – Anna chciałaby poznać przepis na 
sukces w show – biznesie i dowiedzieć 
się, jakiej muzyki słuchasz prywatnie?

MW – Nie ma sprawdzonej recepty na 
sukces. Dla każdego może to być coś 
innego. Myślę, że najważniejsze to być 
sobą i robić to, co się czuje, to co się 
potrafi najlepiej. Kiedy będziesz próbował 
być kimś innym, to na pewno nie wypali. 
Trzeba też być konsekwentnym w tym co 
się robi i umieć przetrzymać gorszy czas 
bo show biznes to trudna działka i nie 
zawsze jest z górki.Jeśli chodzi o muzykę 
to słucham głównie musicali.

DZ – Twoja ulubiona książka?

MW – Głupio się przyznać ale nie czytam 
książek. Poza podręcznikami pilotażu.

DZ – Zawsze coś.. To też w końcu 
książki.

MW – Kiedy wiele lat temu przeczytałem 
Trylogię, tak mną ruszyła, że do dziś nie 
wyobrażam sobie, że można napisać coś 
lepszego.

DZ – Trylogię Sienkiewicza?

MW – Nie.. Tolkiena.

DZ – Ulubione filmy? 

MW – Oczywiście Władca Pierścieni. 
Lubię też dobrą sensację.

DZ – Masz jakieś ulubione miejsca, do 
których podróżujesz?

MW – Wiesz.. Kiedyś było trochę inaczej. 
Miałem domy w różnych miejscach, 
mogłem polecieć jak do siebie. Dzisiaj 
dz iec i  wybiera ją  gdz ie  jedz iemy.

DZ – Jaki jesteś, kiedy gasną reflektory 
i wyłączają się kamery? Jak wygląda 
Twój zwykły dzień?

MW – Jestem normalnym chłopakiem 
z miasta Łodzi. Jest dwóch Michałów 
Wiśniewskich. Jeden to ten na scenie 
a  d r u g i  t o  t e n ,  k t ó r y  t u  s i e d z i 
i najnormalniej z Tobą gada. Na scenie 
jestem aktorem, odgrywam swoją rolę. 
Kiedy z niej schodzę, jestem kimś 
zupełnie innym. Słuchaj, ja mam tylko 
jedną parę spodni. To są te dżinsy, które 
mam właśnie na sobie. Noszę je od pięciu 
l a t .  D l a t e g o  s ą  t a k i e  p o d a r t e 
(śmiech).Tamte wszystkie kreacje szyte 
za grubą kasę nie są moje. To są 
sceniczne ciuchy tamtego Michała. A ja 
jestem jaki jestem. Sam zresztą widzisz. 
Nie wywyższam się nad nikogo, staram 
się traktować wszystkich równo. Pewnie 
popełniłem w życiu niejeden błąd,

ale kto ich nie popełnił? Jeśli nie popełnił, 
niech pierwszy rzuci kamieniem. W moim 
życiu jest cała masa błędów i pewnie 
niejeden jeszcze popełnię. Jestem tylko 
człowiekiem. Poza sceną żyję całkiem 
normalnie. Idę na zakupy, gotuję, gram 
w gry,  s iedzę w kapc iach  przed 
telewizorem, bawię się z dziećmi. Jestem 
trochę takim kurem domowym i bardzo się 
cieszę, że mogę nim być. Może nie każdy 
mi uwierzy, ale nie chce mi się tracić czasu 
i zdrowia na udowadnianie, że pewne 
wartości stały się dla mnie oczywiste. 
Masz wizytówkę z moim numerem 
telefonu, jak będziesz się wybierał do 
Warszawy, zadzwoń do mnie, umówimy 
się, zobaczysz jak żyję na co dzień, 
będzie też okazja spokojniej i dłużej 
pogadać.

DZ – Dziękuję za zaproszenie. Byłoby 
miło się jeszcze kiedyś spotkać. A póki 
co mam jeszcze dla Ciebie trzy ostatnie 
pytania. Jakie są Twoje najbliższe 
zawodowe plany?

MW – Już w przyszłym roku obchodzimy 
okrągły jubileusz, 25-lecie istnienia Ich 
Troje. Cały czas piszemy nowe kawałki 
i pracujemy nad nową płytą, która ukaże 
się na rocznicę. Będzie to nasz pierwszy 
winyl, bardzo długo na to czekałem.
Tak że powoli wszystko podporządkowuje 
się temu priorytetowi.

DZ – Będzie jubileuszowa trasa?

MW – Jasne. To będzie bardzo pracowity 
i mam nadzieję że niesamowity rok.

DZ – Jako przedostatnie pytanie, które 
zadaję  wszystkim przyjezdnym 
rozmówcom. Czy byłeś już kiedyś 
w naszym miasteczku albo czy chociaż 
o nim słyszałeś? 

MW – Nie byłem chyba u Was nigdy 
wcześniej ale to jest na trasie Lublin – 
Kielce, prawda? Jeżdżę tędy czasem do 
kolegi. Pamiętam, że macie most na 
Wiśle. Ładnie tutaj macie

DZ – Na koniec pytanie ze sfery ducha. 
Co jest najistotniejsze w życiu?

MW – Najważniejsze jest być dobrym 
człowiekiem. Dobrym dla innych. 
A przynajmniej próbować. Brzmi to może 
trywialnie ale tak właśnie uważam. 
Najważniejsze jest to zwykłe dobro 
i miłość. Różnie w moim życiu z tym 
wszystkim bywało ale może dzięki temu 
dzisiaj wiem co jest ważne. Muzykę 
postawiłbym na jednym z ostatnich 
miejsc. Praca i pasja są ważne ale nie 
najważniejsze.  Na szczycie listy są dzieci 
i rodzina. Gdybym nawet wszystko stracił 
to pozostaną mi dzieci. A moje dzieci to 
moje największe szczęście.

D Z  –  P ięknie  to  powiedz ia łeś .
To już koniec. Dzięki za cierpliwość i za 
miłą rozmowę, życzę Tobie i całemu 
zespołowi  kolejnych sukcesów 
i gratuluję już teraz tych 25 lat.

MW – Dzięki, przed nami jeszcze dużo 
p racy.  Leć  na  koncer t  bo  za raz 
zaczynamy. Mam nadzieję, że będzie się 
podobał. Pozdrawiam czytelników 
Panoramy.
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W dniu 31 lipca nastąpiło podpisanie 
umów z wykonawcami projektu pn. 
„ Te r m o m o d e r n i z a c j a  b u d y n k ó w 
użyteczności publicznej na terenie gminy 
Annopol” realizowanego w ramach Osi 
Pr iorytetowej  5 E F E K T Y W N O Ś Ć 
ENERGETYCZNA I GOSPODARKA 
N I S K O E M I S Y J N A, Dzia łania 5.2 
Efektywność energetyczna sektora 
publicznego Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Lubelskiego 
na lata 2014-2020.
P r z e d m i o t e m  p r o j e k t u  j e s t 
t e r m o m o d e r n i z a c j a  5  o b i e k t ó w 
użyteczności publicznej zlokalizowanych 
na terenie Gminy Annopol, w tym:
Budynek Urzędu Miejskiego w Annopolu,
Budynek Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Borowie,
Budynek Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Dąbrowie,
 Budynek Publicznej Szkoły Podstawowej  
Janiszowie,
Budynek Publicznej Szkoły Podstawowej 
w Opoce Dużej.

UMOWY PODPISANE. ROZPOCZĘTO REALIZACJĘ PROJEKTU 
„TERMOMODERNIZACJA BUDYNKÓW UŻYTECZNOŚCI 

PUBLICZNEJ NA TERENIE GMINY ANNOPOL” 
Całkowita wartość projektu wynosi 
2  2 5 7  6 2 1 , 4 6 z ł ,  w  t y m  w y d a t k i 
kwa l i fikowane  s tanow ią  war tość 
1 621 436,20 zł.
D o fi n a n s o w a n i e  z e  ś r o d k ó w 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego wynosi 1 378 220,71 zł.
W wyniku postępowania przetargowego 
prowadzonego w trybie przetargu 
nieograniczonego podzielonego na 
c z ę ś c i :  b u d o w l a n a ,  s a n i t a r n ą 
i elektryczną w budynkach, wyłoniono 
wykonawców poszczególnych części 
postępowania.
 Umowę podpisano z czterema firmami:
 „PABAX” Krzysztof Bajdas z Jastkowic.
„HYDRAULIK USŁUGI WOD-KAN i CO, 
Grzegorz Reguła z Dzikowic.
 EkoEnergia Polska Sp. z o.o. z Kielc.
F i r m a  R e m o n t o w o  B u d o w l a n a 
„R E M O N T E X” Grzegorz Sobutka 
z Kraśnika.
Wartość podpisanych umów wynosi 
2 352 971,83zł.

UM

PSP w Borowie

PSP w Opoce Dużej

PSP w Janiszowie

PSP  w Dąbrowie

Urząd Miejski w Annopolu
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W piątek, 9 sierpnia br. w Lubelskim 
Centrum Konferencyjnym w Lublinie 
Burmistrz Annopola Mirosław Gazda 
odebrał umowę podpisaną w ramach 
Działania 6.4 Gospodarka wodno – 
ściekowa Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Lubelskiego 
na lata 2014-2020.
W  s p o t k a n i u  z  B e n e fi c j e n t a m i 
uczestniczyli: Marszałek Województwa 
Lubelskiego Jarosław Stawiarski , 
Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Lubelskiego Michał Mulawa, Dyrektor 
Departamentu Wdrażania Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego Anna 
Brzyska oraz przedstawic ie le  38 
wnioskodawców.
Projekt Gminy Annopol, znalazł się na 
4 miejscu spośród 38 z ilością punktów 88 
na 100 możliwych do uzyskania. Ogólna 
wartość projektu wynosi 10 202 208,04zł 
a dofinansowanie 5 171 871,64zł. 

UROCZYSTE WRĘCZENIE UMOWY NA REALIZACJĘ PROJEKTU 
pn. „ROZBUDOWA I PRZEBUDOWA OCZYSZCZALNI ŚCIEKÓW 

W ANNOPOLU” W RAMACH RPO WL NA LATA 2014-2020
R z e c z o w a  r e a l i z a c j a  p r o j e k t u 
przewidywana jest do końca listopada 
2020 roku.
Zakres projektu obejmuje: gruntowną 
z m i a n ę  i s t n i e j ą c e g o  u k ł a d u 
technologicznego obejmująca:
 modernizację i / lub przebudowę 

i s t n i e j ą c y c h  o b i e k t ó w 
technologicznych,

 b u d o w ę  n o w y c h  o b i e k t ó w 
technologicznych i towarzyszących 
wraz ze związaną z nimi infrastrukturą 
podziemną,

 m o d e r n i z a c j ę  i  r o z b u d o w ę 
istniejącego systemu oczyszczania 
ścieków,

 dostosowanie istniejącej infrastruktury 
podziemnej (likwidacja potencjalnych 
kolizji) do nowego zagospodarowania 
terenu oczyszczalni,

 b u d o w ę  m i k r o i n s t a l a c j i 
fotowoltaicznej.

W dniu 18 września br. Burmistrz 
Annopola podpisał umowę z Wykonawcą 
pro jek tu  pn.  „Zagospodarowanie 
p r z e s t r z e n i  p u b l i c z n e j  –  R y n e k 
w Annopolu”, realizowanego w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 
na lata 2014-2020, operacja typu 
„Kształtowanie przestrzeni publicznej”, 
działanie Podstawowe usługi i odnowa 
wsi na obszarach wiejskich.
Umowa na realizację zadania została 
p o d p i s a n a  z  P a n e m  Ł u k a s z e m 
S z y m b o r s k i m ,  p e ł n o m o c n i k i e m 
Wykonawcy, firmą EDUCARIUM Sp. 
z o.o. z Bydgoszczy.
War tość  p ro j ek tu  wynos i  b ru t t o 
616 248,98 zł. 
Dofinansowanie 315 859 zł.
Celem pro jektu jest  zwiększenie 
atrakcyjności Annopola dla mieszkańców 
i turystów poprzez zagospodarowanie 
annopolskiego Rynku, powstanie miejsc 
aktywnej rekreacji, wprowadzenie nowej 
infrastruktury wypoczynkowej oraz małej 
architektury.

PODPISANIE UMOWY Z WYKONAWCĄ PROJEKTU 
„ZAGOSPODAROWANIE PRZESTRZENI PUBLICZNEJ 

- RYNEK W ANNOPOLU”
Realizacja projektu przyczyni się do 
zaspokojenia zbiorowych potrzeb 
wspólnoty samorządowej oraz promocji 
rozwoju przestrzennego w oparciu 
o  zasady  ksz ta ł t owan ia  po l i t yk i 
przestrzennej.
Projekt obejmuje m.in. cięcie i pielęgnację 
drzew i krzewów, usunięcie niektórych 
drzew i karpin, sadzenie drzew liściastych 
w tym 6 szt. z systemem kotwienia 
podziemnego i kierunkującego korzenie, 
sadzenie drzew i krzewów iglastych, 
sadzenie bylin, sadzenie krzewów, zakup 
i montaż małej architektury tzn. 4 szt. 
ławek z dwoma siedziskami, 9 szt. bez 
oparcia, 45 szt. z oparciem), koszy na 
śmieci (24 szt.), donice na kwiaty 26 szt., 
zegar uliczny, słupki uliczne 10 szt., 
utworzenia miejsca rekreacji placu zabaw 
z nawierzchnią bezpieczną wyposażony 
w urządzenia interaktywne i ciekawe 
urządzenia zabawowe.
Termin realizacji  zadania do dnia 
22 listopada 2019 r.

„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa Inwestująca w obszary wiejskie”
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W dniu 18 sierpnia 2019 r. odbyły się 
Dożynki Gminne w Annopolu.
Uroczystości rozpoczęto mszą świętą 
dziękczynną w kościele parafialnym pw. 
Św. Joachima i Anny w Annopolu, 
odprawioną przez ks. kan. Krzysztofa 
Krzemińskiego, proboszcza parafii. 
Podczas mszy poświęcono chleb 
dożynkowy, przyniesiony przez Starostów 
dożynek oraz wieńce dożynkowe, 
uplecione z tegorocznych zbóż.

Po mszy św. w korowodzie dożynkowym 
prowadzonym przez Kapelę z Dwikóz, 
uczestnicy przeszli na stadion MGKS 
Wisła, gdzie odbyła się dalsza część 
uroczystości. Po odśpiewaniu hymnu 
narodowego głos zabrał Burmistrz 
Annopola Mirosław Gazda, który przywitał 
zaproszonych gości. Swą obecnością 
zaszczycili nas: Kazimierz Mareczka – 
przedstawiciel Wojewody Lubelskiego, 
A n n a  B a l u c h  -  R a d n a  S e j m i k u 
Województwa Lubelskiego, Andrzej Rolla 
- Starosta Powiatu Kraśnickiego, Łukasz 
Skokowsk i  –  Sek re ta r z  Pow ia tu 
Kraśnickiego, Stefan Stachula – Radny 
Rady Powiatu Kraśnickiego, Prezes 
Zarządu Oddziału Miejsko Gminnego 
Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
Wiesław Kołczewski ,  Radni  Rady 
Miejskiej z Przewodniczącą Rady Zenobią 
Jarmułą, Dyrektorzy Szkół i jednostek 
organizacy jnych gminy,  druhowie 
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu 
gminy oraz sołtysi i przewodniczący rad 
osiedlowych.
B u r m i s t r z  w  s w o i m  w y s t ą p i e n i u 
podziękował wszystkim pracującym na 
roli, złożył wyrazy szacunku i uznania za 
t r u d  i  w y s i ł e k ,  z a  c o d z i e n n e 
podejmowanie rolniczego trudu.

  

DOŻYNKI GMINNE
Następnie głos zabral i :  Kazimierz 
M a r e c z k a ,  w  i m i e n i u  Wo j e w o d y 
Lubelskiego Przemysława Czarnka. Anna 
Baluch - Radna Sejmiku Województwa 
Lubelskiego w imieniu Marszałka 
Województwa Lubelskiego Jarosława 
Stawiarskiego. Radny Rady Powiatu 
Stefan Stachula w imieniu Marka Kosa - 
R a d n e g o  S e j m i k u  Wo j e w ó d z t w a 
Lubelskiego oraz Łukasz Skokowski 
Sekretarz Powiatu Kraśnickiego w imieniu 
Starosty Kraśnickiego Andrzeja Rolli.

Po oficjalnych przemówieniach nastąpiła 
c e r e m o n i a  d z i e l e n i a  c h l e b e m . 
Starostowie tegorocznych Dożynek Pani 
Justyna Pokrzywa ze Świeciechowa 
Poduchownego i Pan Rafał Zboch 
z  Jan iszowa  p rzekaza l i  na  ręce 
Burmistrza chleb dożynkowy upieczony 
z tegorocznego ziarna, z przesłaniem, aby 
dzielił sprawiedliwie i tak, by wszystkim 
s t a r c z y ł o .  C h l e b  p o k r o j o n o 
i  p o c z ę s t o w a n o  u c z e s t n i k ó w 
uroczystości. Część oficjalną zakończono 
odśpiewaniem Roty. Biesiadę dożynkową 
rozpoczęła Kapela z Dwikóz, następnie 
w y s t ą p i ł  Z e s p ó ł  „ B O R O W I A C Y ” 
z  B o r o w a  o r a z  p o d o p i e c z n i 
Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Annopolu.
W dalszej części rozstrzygnięto Konkurs 
na najpiękniejszy Wieniec Dożynkowy. 
Komisja w składzie: Zenobia Jarmuła 
P r z e w o d n i c z ą c a  R a d y  M i e j s k i e j 
w Annopolu, Anna Wąsik Radna Rady 
Miejskiej w Annopolu, Agnieszka Matwiej 
Dyrektor MGBP w Annopolu oraz Ewa 
Kwiatkowska Dyrektor Środowiskowego 
Domu Samopomocy  w  Annopo lu 
dokonały oceny i wyboru.

  

DOŻYNKI POWIATOWE W URZĘDOWIE
25 sierpnia 2019r. r. odbyły się Dożynki 
Powiatowo-Gminne w Urzędowie.
Uroczystości rozpoczęły się przemarszem 
korowodu dożynkowego z Rynku na 
stadion „ORŁA” Urzędów Mikuszewskie 
a następnie została odprawiona Msza 
Święta polowa w intencji rolników powiatu 
kraśnickiego.
Gmina Annopol reprezentowana była 
przez władze samorządowe w osobach: 
Burmistrza Annopola Mirosława Gazdę, 
Z a s t ę p c ę  B u r m i s t r z a  J ó z e f a 
Paćkowskiego oraz Sekretarza Gminy 
Mariana Bącala.
T r a d y c y j n i e  p o d c z a s  d o ż y n e k 
powiatowych odbyły się m.in. konkursy 
wieńców dożynkowych oraz stoisk 
promocyjnych. Laureaci Gminnego 
Konkursu Wieńców Dożynkowych 
Sołectwo Borów (w kategorii wieniec 
współczesny) oraz Koło Gospodyń 
Wiejskich ze Świeciechowa (w kategorii 
wieniec tradycyjny) godnie reprezentowali 
naszą gminę. 

W  p i e r w s z e j  k a t e g o r i i  w i e ń c a 
współczesnego wieniec z Borowa zajął 
zaszczytne II miejsce, natomiast w drugiej 
kategorii wieńca tradycyjnego wieniec 
KGW ze Świeciechowa zajął miejsce III. 
Gratulujemy.
Na naszym stoisku prezentowane były 
m.in. materiały promocyjne gminy oraz 
prace podopiecznych Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Annopo lu . 
Odwiedzający stoisko przybrane kwiatami 
z  ogrodów p.  Anny Więckowskie j 
( s o ł e c t w o  J a k u b o w i c e )  m o g l i 
p o c z ę s t o w a ć  s i ę  s ł o d k o ś c i a m i 
przygotowanymi przez grupy wieńcowe, 
regionalną rybą, chlebem wiejskim ze 
smalcem oraz owocami pochodzącymi 
z sadów p. Hieronima Mazurka (sołectwo 
Popów).

UM

W konkursie wieńców dożynkowych 
spośród 10 wieńców zgłoszonych do 
k o n k u r s u  w  k a t e g o r i i  „ w i e ń c a 
współczesnego” komisja najwyżej oceniła 
wieniec Sołectwa Borów, natomiast 
w kategorii „wieniec tradycyjny” pierwsze 
miejsce zajął wieniec Koła Gospodyń 
Wiejskich ze Świeciechowa. Obydwa 
wieńce reprezentowały gminę Annopol na 
Dożynkach Powiatowych 25 sierpnia 
w Urzędowie. Za wieńce dożynkowe 
wręczono wszystk im uczestnikom 
konkursu nagrody pieniężne.
Kolejnym punktem programu był Konkurs 
Sołectw, który bardzo ożywił annopolską 
publiczność.

Soł tys i  i  przedstawic ie le  so łectw 
rywalizowali w różnych konkurencjach 
sprawnościowych i  artystycznych. 
Spośród 10 zgłoszonych do konkursu 
sołectw największą i lość punktów 
zgromadzi ło sołectwo z Grabówki 
Ukazowej.
Uroczystościom towarzyszyły stoiska 
promocyjne Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Annopolu, stoisko 
sołectwa Świeciechów Poduchowny oraz 
Stoisko Sołectwa Dąbrowa.
Na zakończenie imprezy wystąpiła 
gwiazda wieczoru, Zespół REDLIN.

UM
Zdjęcia Dariusz Zgardziński
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AWANS FUNKCJONARIUSZY Z KOMISARIATU 
POLICJI W ANNOPOLU

Na dzień 24 lipca przypadła 100 rocznica 
powołania do życia Policji Państwowej 
w niepodległej Polsce. 24 lipca 1919 roku 
Sejm RP uchwalił ustawę o policji 
państwowej. 
Z tej okazji 16.07.2019 w Komendzie 
Powiatowej Policji w Kraśniku odbyły się 
u r o c z y s t o ś c i  n a  k t ó r e  p r z y b y l i 
przedstawiciele władz samorządowych, 
instytucji współpracujących na co dzień 
z  p o l i c j ą ,  d u c h o w i e ń s t w a ,  fi r m , 
przedsiębiorstw i zakładów pracy z terenu 
miasta, emerytowani funkcjonariusze 
policji a także rodziny policjantów. 
Gminę Annopol reprezentował  Zastępca 
Burmistrza Józef Paćkowski, który 
otrzymał specjalnie przygotowany z okazji 
100 - lecia powołania w niepodległej 
Polsce Państwowej Policji medal, na 
którym widnieje oficjalne logo obchodów, 
oraz herb powiatu kraśnickiego.

Annopolski komisariat reprezentował 
Komendant asp. sztab. Sławomir Pakuła.
Podczas obchodów Święta Pol icj i 
Zastępca Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Lublinie insp. Radosław Bąchór 
wręczył nominowanym awanse na 
wyższe stopnie policyjne.
Byli wśród nich również funkcjonariusze 
Komisariatu Policji w Annopolu. Sierżant 
Łukasz Gil został awansowany do stopnia 
starszego sierżanta a Ewelina Kuśmierz 
do stopnia sierżanta sztabowego.

 Dariusz Zgardziński

100. ROCZNICA URODZIN MIESZKANKI GRABÓWKI 

W dniu 22 lipca 2019 roku odbyła się 
wyjątkowa uroczystość w naszej Gminie. 
Pani Janina Tomczyk mieszkanka 
Grabówki Ukazowej obchodziła 100. 
rocznicę urodzin.
W tym niezwykłym dla Jubilatki dniu 
odw iedz i ł a  j ą  de legac ja  U rzędu 
Miejskiego w Annopolu z Zastępcą 
Burmistrza Panem Józefem Paćkowskim 
oraz pracownicy KRUS w Kraśniku.
Przekazano Pani Janinie list gratulacyjny 
o d  P a n a  P r e m i e r a  M a t e u s z a 
Morawieckiego. Jubilatka otrzymała 
kwiaty oraz prezenty ufundowane przez 
annopolski samorząd. Pani Janina była 
bardzo wzruszona. 

Wzniesiono toast z okazji tak niezwykłych 
urodzin, życząc zdrowia i pogody ducha 
na kolejne lata życia. Nie obyło się 
również bez urodzinowego tortu.
J u b i l a t c e  j e s z c z e  r a z  ż y c z y m y 
wszystkiego dobrego, niech każda chwila 
będzie dla niej źródłem szczęścia i upływa 
w zdrowiu i spokoju.

UM

MIESZKAŃCY ZASTOCZA BĘDĄ MIELI ŚWIETLICĘ WIEJSKĄ
Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
mieszkańców Zastocza, Burmistrz 
Annopola Mirosław Gazda wraz z Radą 
Mie jską w Annopolu zdecydowal i 
o zakupie za kwotę 11 000,00 zł działki 
wraz z budynkiem w którym wcześniej 
mieścił się sklep.
12  wrześn ia  So ł tysowi  Zas tocza 
Waldemarowi Pałydze przekazano 
symbol iczne k lucze do budynku. 
Mieszkańcy Sołectwa chcą zaadaptować 
budynek na świetlicę wiejską. Mamy 
nadzieję, że po wykonaniu niezbędnych 
prac obiekt będzie przez długie lata służyć 
mieszkańcom Zastocza.

UM

W  z w i ą z k u  z  p o j a w i a j ą c y m i  s i ę 
i n f o r m a c j a m i  p r a s o w y m i ,  
uzależnia jącymi  oddanie nowego 
budynku  komisariatu policji w Annopolu 
od wykonania przez Gminę  drogi 
dojazdowej do w.w. obiektu, pragniemy 
ustosunkować się do tego tematu.
B u r m i s t r z  A n n o p o l a  w  ż a d n y m 
dokumencie nie zobowiązywał się do 
wykonania drogi dojazdowej do nowej 
siedziby komisariatu.
Nadmieniamy, iż nasza Gmina poniosła 
w związku z budową komisariatu znaczne 
nakłady finansowe i rzeczowe tj.
 przekazaliśmy  w drodze darowizny 

działkę pod budowę o wartości 
96 000zł wraz  z poniesieniem  
kosztów notarialnych

                                                                                     

 przekazaliśmy  środki  finansowe 
w  w y s o k o ś c i  1 5 0  0 0 0  z ł .  
z  p r z e z n a c z e n i e m  n a  z a k u p 
wyposażenia

 p r z e b u d o w a l i ś m y  s i e ć 
światłowodową,  która kolidowała 
z drogą dojazdową – wartość prac 
24 600zł

 wykonal iśmy dokumentac ję  na 
budowę drogi wraz ze zjazdami – koszt 
dokumentacji  11 070zł.

 ustaliliśmy notarialnie nieodpłatną 
służebność przejazdu przez działki 
618/2, 619/2, 620/4

Gmina Annopol  n ie jest  w stanie  
udźwignąć finansowo budowy drogi 
dojazdowej  do komisariatu,  której 
wartość kosztorysowa  na listopad 2017 r. 
wynosi ponad 240 000zł.                                                             

SPÓR O BUDOWĘ DROGI DOJAZDOWEJ DO NOWEGO 
KOMISARIATU POLICJI

Nie pozwala nam na to stan finansów,  
ponadto  zaangażowani jesteśmy w duże 
p r o j e k t y  u n i j n e ,  z w i ą z a n e 
z  t e r m o m o d e r n i z a c j ą  b u d y n k ó w 
użyteczności publicznej i przebudową 
oczyszczalni ścieków.
Dodać należy, iż przeznaczenie tak 
dużych środków finansowych na budowę 
drogi służącej wyłącznie dojazdowi do 
komisariatu,  w sytuacji gdy wielu 
mieszkańców nie posiada utwardzonego 
dojazdu do swych posesji nie spotkałoby 
się z akceptacją społeczną.
W piśmie skierowanym do Komendanta 
Wojewódzkiego Pol ic j i ,  Burmistrz 
Annopola  podniósł  ponadto kwestię, iż 
Komisariat Policji w Annopolu  obsługuje 
m ieszkańców t r zech  gm in ,  w ięc                                                         

zasadnym byłoby zwrócenie się  do Wójta 
Gminy Gościeradów oraz Wójta Gminy 
Trzydnik Duży o wsparcie finansowe tego 
zadania. Zadeklarował również w ramach 
da l sze j  dob re j  wspó łp racy  wo lę 
udostępnienia wykonanej dokumentacji 
budowy drogi oraz wycinkę drzew 
kolidujących z planowanym przebiegiem 
drogi.

UM                                                                                           
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WSPOMNIENIA ANNOPOLANINA 
Z WOJNY OBRONNEJ 1939 ROKU

„Pamiętnik z września 1939" to nigdy wcześniej nie publikowany 
dziennik kampanii wrześniowej.

Autorem wojennych relacji jest urodzony 
w 1911 roku w Annopolu Jan Flisiński. 
Wczytując się w jego notatki mamy 
możliwość prześledzić niemal dzień po 
dniu wojnę obronną Polski widzianą 
z perspektywy zwykłego żołnierza, 
kaprala, zastępcy dowódcy oddziału 
dziewiątej drużyny trzeciego plutonu 
Kompanii Kolarzy nr 21 w 8 Pułku 
Piechoty Legionów w Lublinie dla trzeciej 
Dywizji Piechoty Legionów stanowiącej 
część głównych si ł  południowego 
zgrupowania Armii Odwodowej „Prusy” 
Pułk uczestniczył w kilku znaczących 
bitwach: pod Iłżą, pod Krasnobrodem i II 
Bitwie pod Tomaszowem Lubelskim. Po 
zakończeniu kampanii wrześniowej, na 
początku października 1939 roku, 8 pp. 
Leg. Został rozwiązany przed dowódcę 
pułku – płk. Antoniego Cybulskiego. 
Później, w czasie okupacji hitlerowskiej 
Jan Fl isiński walczył jako łącznik 
w stopniu plutonowego w szeregach Armii 
Krajowej i Batalionów Chłopskich, ranny 
podczas walk partyzanckich w 1944 toku.
Podobnie jak wspominani w tekście jego 
trzej annopolscy bracia walczący w Armii 
Krajowej, NSZ-cie i Armii Andersa po 
wojnie nie uległ namowom i nigdy nie 
wstąpił do PPR ani PZPR do końca nie 
godząc się z kłamstwem katyńskim, 
stalinowskim reżimem i komunistycznym 
ustrojem Polski. Jego walka z okupantem 
została uznana i uhonorowana przez 
ZBOWiD medalem dopiero dwa lata 
przed śmiercią, w 1985 roku. Zmarł 
jesienią 1987 nie doczekawszy upadku 
komunizmu i końca epoki PRL.

 PAMIĘTNIK Z WRZEŚNIA 1939
Lato 1939 roku zapowiadało się burzliwie 
w wydarzenia polityczne na arenie 
europejskiej, szczególnie polskiej. Na 
ulice Warszawy tłumy ludzi wylegały 
całymi dniami, komentując grupkami na 
temat zatargu o Gdańsk i korytarz 
gdański.
Propaganda BBWR-u głosiła „Nie damy 
guzika od płaszcza i wara Niemcom od 
polskiego terytorium”. Coraz częściej 
przeprowadzano ćwiczenia dla ludności 
z obrony przed atakami lotniczymi, 
posp ieszn ie  budowano  sch rony, 
zaciemniano okna.  
Już na początku roku zaczęto częściową 
m o b i l i z a c j ę  s ł u ż b  t e c h n i c z n y c h 
a  n a s t ę p n i e  i n n y c h  j e d n o s t e k 
specjalistycznych, a wśród ludności 
zapełniającej ulice często widziało się 
ludzi w mundurach wojskowych.
 Pracowałem w Warszawie, mieszkając 
wraz z bratem Antosiem na ulicy Krzywe 
Koło. 

Przeczuwaliśmy ogólną mobilizację.
W dniu 30 sierpnia opuściłem Warszawę 
by udać się do rodzinnego domu.
Na Dworcu Wschodnim pełno ludzi 
z  w a l i z a m i  i  r ó ż n y m i  t o b o ł a m i 
w oczekiwaniu na pociąg, by po nadejściu 
tegoż zat łoczyć wagony i  tak już 
p r z e p e ł n i o n e .  Z  p o m o c ą  b r a t a 
i znajomych udało mi się wreszcie przez 
okno dostać się do środka wagonu.
W domu rodzinnym w Annopolu wita mnie 
liczna rodzina składająca się z rodziców 
i rodzeństwa tj. brat Wacław, siostry Luta 
i Nasta, Polek, Beniek. 
W dn iu  31  s ie rpn ia  p rzez  rad io 
a następnie ogłoszenia rozlepiane na 
ścianach domów dowiedzieliśmy się 
o mobilizacji mężczyzn i kobiet od dnia 
1 września. W mej rodzinie mobilizacja 
obejmowała mnie w pierwszym dniu 
mobilizacji zgodnie z kartą mobilizacyjną 
w książeczce wojskowej, brata Wacława 
urodzonego w 1906 roku w trzecim dniu, 
zaś brat Franciszek w tym czasie odbywał 
czynną służbę wojskową. 
Reszta mężczyzn posiadała książeczki 
wojskowe z kategorią „B” tj. niezdolny do 
liniowej służby w wojsku. Brat Beniek 
z roku 1920 nie podlegał do służby 
w wojsku.
W dniu 1 września 1939 r. ogłoszono stan 
wojny z Niemcami. W słoneczny dzień 
1 września odjeżdżał samochód do 
Kraśnika. Na Rynku w Annopolu pełno 
młodych ludzi stawiło się w pierwszym 
dniu mobilizacji a wraz z nimi całe rodziny 
żegnających obrońców o jczyzny. 
Wśród tych byłem i ja oraz mój brat 
cioteczny Witold Jabłoński, z którym 
razem odbywałem służbę wojskową 
w 8 p.p. leg. W Lublinie. Samochód 
o s o b o w y  n a d j e c h a ł  p u n k t u a l n i e 
i  p ie rwszeństwo za jęc ia  mie jsca 
posiadały osoby z kartą mobilizacyjną, tak 
że cały samochód zapełnili rezerwiści. 
N a s t ę p o w a ł y  s c e n y  p o ż e g n a n i a 
najbliższych tj. matek, ojców, żon oraz 
narzeczonych i najbliższych krewnych 
i znajomych. 
Wokół samochodu zebrało się ok. 
czterystu osób żegnających obrońców 
ojczyzny i oto zbliża się czas odjazdu. Tu 
i ówdzie słychać było płacz żegnających. 
Samochód nie może ruszyć z miejsca, 
parę kobiet – żon położyło się przed nim 
z płaczem na szosie. Zapanował chaos 
i zgiełk.
W tej sytuacji uważałem, że należy ruszyć 
w drogę więc wychyliliśmy głowy przez 
okno z okrzykiem „Za naszą i waszą 
wolność!” i nakazałem kierowcy ruszać 
powoli z miejsca.
Kilku mężczyzn usunęło kobiety spod 
samochodu i  ten ruszył w drogę, 
zostawiając smutnych, zapłakanych 
a i dumnych ze swych synów. 
W Kraśniku służby wojskowe skierowały 
nas na pociąg do Lublina, gdzie na 
dworcu wojskowi sformowali oddziały 
zdążających do swych jednostek, zgodnie 
z kartą mobilizacyjną.
Ja i Witold Jabłoński znaleźliśmy się 
w grupie zdążających do 8 p.p. leg. 
Koszary pułkowe roi ły się już od 
rezerwistów czekających na przydziały do 
jednostek wojskowych. Wkrótce nastąpiła 
segregacja do oddziałów, tak więc ja 
i W. Jabłoński zostaliśmy przydzieleni do 
kompanii cyklistów. Tutaj szybko uporano 
się z wyfasowaniem umundurowania 
i bielizny a także oczekiwanych przez nas 
z  rum ieńcami  rowerów.  By l i śmy 
zadowoleni, że nie będziemy piechotą 
biegać jak zające. Rowery były w dość 
dobrym stanie, choć rozmaitych marek, 
zaś mundury dotąd nie noszone.
Niebawem szef sierżant zarządził zbiórkę 
oddziału i opuszczenie koszar w kierunku 
szosa warszawska. 

Nieskoordynowany oddział rozciągnął się 
na długość  kilometra a szczęście było, że 
ruch na szosie nie był duży więc jazda 
poboczem szosy odbywała się bez 
zakłóceń.
Po przejechaniu około trzech kilometrów 
skręcanie w prawo i po paru minutach 
zatrzymaliśmy się w kolonii Sławinek.
Wieczór się zbliżał, więc zarządzono 
kolację z kuchni polowej, na którą składała 
się kawa i chleb, uzupełniane własnymi 
zapasami z domów. Nocleg w obszernej 
stodole na słomie, gdzie każdy przykrył się 
płaszczem a zamiast poduszki jej rolę 
wyśmienicie spełniał tornister.
Wkrótce słychać było chrapanie, a tylko 
kroki wart słychać było wśród nocy. Tak to 
skończył się pierwszy dzień wojny.
W dniu 2 września godzina 5 pobudka, 
ranna toaleta przy studni, zbiórka w której 
nastąpiło formowanie kompanii w plutony 
a te w drużyny. Kadra kompanii składała 
się z pięciu oficerów, w tym dwóch 
oficerów rezerwy, szefa kompani i 
starszego sierżanta, kwatermistrza 
s ie rżan ta ,  cz te rech  p lu tonowych 
i dziewięciu kaprali jako dowódcy drużyn. 
Wszyscy podoficerowie zawodowi. 
Kompania składała się z trzech plutonów, 
n a  c z e l e  s t a ł  o fi c e r  z  z a s t ę p c ą 
plutonowym.
Pluton składał się z trzech drużyn. 
Dowódcy to kaprale zawodowi a ich 
z a s t ę p c y  t o  k a p r a l e  r e z e r w i ś c i . 
Najmniejsza jednostka bojowa drużyna 
składała się z osiemnastu ludzi, w tym 
dwóch podoficerów kaprali. Inne jednostki 
jak kwatermistrzowska, łączność, 
s a n i t a r k a  b y ł y  j u ż  s f o r m o w a n e .
Kompania liczyła dwustu ludzi. Ja byłem 
w trzecim plutonie oraz dziewiątej 
drużynie kompanii jako zastępca dowódcy 
drużyny a dowódcą kapral zawodowy 
n a z w i s k i e m  K o w a l  Te o d o r .  P o 
s fo rmowan iu  kompan i i  nas tąp i ł o 
uzupełnienie ekwipunku żołnierzy a więc 
karabin typu polski Mauser, bagnet, 
ładownice, saperka, onuce, ręcznik, 
menażka, manierka oraz żelazna porcja 
żywnościowa czyli pięć paczek sucharów.
Nastroje wśród żołnierzy dobre, bowiem 
nie czuliśmy się osamotnieni licząc na 
Francję i Anglię, które miały wkrótce 
wypowiedzieć wojnę Niemcom.
(…)
 6 września o godz. 1 w nocy ruszył pociąg 
w kierunku na Dęblin gdzie znajdował się 
most kolejowy przez Wisłę na zachód. 
Karabiny poustawiano w stojaki a kto mógł 
to zdrzemnął się w kucki, oparty o ścianę 
wagonu. Wyglądało to jakby wojsko 
jechało na manewry.
O świcie dotarliśmy do Puław, po krótkim 
postoju ruszyliśmy dalej. Na prawo i lewo 
od pociągu rozciągały się pola uprawne 
o r a z  k ę p y  z a g a j n i k ó w  w ś r ó d 
piaszczystych połaci.
W takim pustkowiu, przed wsią Gołąb 
pociąg zatrzymał się, a żołnierze tłoczą się 
do otwartych drzwi wagonu. 

Oczom moim ukazał się piękny widok 
jakiego nigdy w życiu nie widziałem. Otóż 
po lewej stronie pociągu, w odległości 
trzech kilometrów krąży kilka samolotów. 
Coraz któryś z nich wzbija się w górę by 
następnie pikować w dół, tu i ówdzie 
niektóre z samolotów robią różne 
zakrętasy i piruety.
W pewnym momencie dwa samoloty 
odrywają się od reszty i nisko nad ziemią 
kierują się na północny wschód. Nasi 
o fi c e r o w i e  u s p o k a j a j ą  ż o ł n i e r z y 
twierdzeniem, że to lotnicy
 przeprowadzają ćwiczenia obronne 
lotniska w Dęblinie a co chwilę słychać 
wybuchy bomb. Nadal nad lotniskiem 
krąży pięć samolotów a jeden z nich lecąc 
na wysokości pięćdziesięciu metrów 
kieruje się w stronę pociągu a potem drugi 
czyni to samo, już są blisko pociągu.
W wagonach powstaje ruch, to żołnierze 
w panice skaczą z wagonów z karabinami 
lub bez broni, kryją się w pobliskich 
krzakach, a pierwszy samolot jest już przy 
pociągu i ostro zakręca by z broni 
pokładowej, karabinów maszynowych 
ostrzelać pociąg.
 Spojrzałem w górę i na chwilę struchlałem 
widząc nade mną samolot z czarnymi 
k r z y ż a m i  p l u j ą c y  s t r u g ą  o g n i a 
czerwonego po pociągu.

Pełny zapis „Pamiętnika z września 1939” 
znajdą Państwo w najnowszym, 25 
numerze Regionalisty, który jest do 
nabycia w annopolskich kioskach. 

Przedruk z rękopisu, opracowanie 
i zdjęcia – Dariusz Zgardziński, wnuk Jana 
Flisińskiego

Jan Flisiński, portret przedwojenny, 
zbiory rodzinne

Kompania cyklistów w drodze na pozycje. 
Fot. Witold Pikiel, Zespół:Koncern 

Ilustrowany Kurier Codzienny - Archiwum 
Ilustracji, zbiory NAC

Fragment rękopisu
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ANNOPOL Z TAMTYCH LAT – WOJNA OBRONNA 1939 ROKU
W 80. rocznicę wybuchu II wojny światowej

W e  w r z e ś n i u  b i e ż ą c e g o  r o k u 
obchodziliśmy okrągłą, 80 rocznicę 
wybuchu II wojny światowej. Była to 
najstraszliwsza wojna w historii naszego 
kraju i w historii świata.
Według powszechnie przyjmowanych 
dzisiaj  danych w samej kampani i 
wrześniowej, poczynając od ataków 
l o t n i c zych  na  W ie l uń  i  o s t r za ł u 
Westerplatte przez pancernik „Schleswig-
Holstein” 1 września rankiem, aż do 
ostatniej większej bitwy pod Kockiem 
5 października 1939 roku, śmierć poniosło 
66 tysięcy polskich żołnierzy, w tym ponad 
2 tys. oficerów. Do niewoli trafiło ponad 
400 tys. żołnierzy różnych stopni.
W walkach z Armią Czerwoną od agresji 
17 września zginęło dalszych kilkanaście 
tysięcy naszych żołnierzy a blisko ćwierć 
miliona dostało się do niewoli, z czego 
duża część poniosła później śmierć 
w obozach jenieckich na terenie ZSRR.
W egzekucjach niemieckich do końca 
października 1939 roku zginęło blisko 24 
tys. cywilów. Wiele ofiar przyniosły naloty 
Luftwaffe na polskie miasta i cele cywilne. 
Niemieckie działania lotnicze w 1939 roku 
spowodowały zniszczenia blisko 12 proc. 
zabudowy Warszawy.
Cała I I wojna światowa pochłonęła 
według różnych szacunków od 70 do 85 
milionów osób, w tym ok. 33 mln. cywilów. 
Liczba polskich ofiar tej wojny to 
6 milionów.
Niemieckie działania wojenne na naszym 
te ren ie  rozpoczę ły  s ię  od  lo tów 
rozpoznawczych a po nich przyszły 
pierwsze bombardowania. 
W  p i e r w s z y c h  d n i a c h  w r z e ś n i a 
wielokrotnie bombardowany był most na 
Wiśle pod Annopolem po którym odbywał 
się ruch polskich wojsk, na szczęście 
pociski spadały po obu jego stronach nie 
uszkadzając go. 
W dniu 8 września bombardowany był 
również sam Annopol ale i tutaj bomby nie 
wyrządziły większych szkód uszkadzając 
jedynie kilka domów. Prawdopodobnie 
najbardziej podczas nalotów ucierpiała 
in f rastruktura kopaln i  fosforytów.
6 września Naczelny Wódz, marszałek 
Edward Rydz Śmigły wydał rozkaz 
wycofania się wszystkich polskich 
oddziałów walczących po zachodniej 
stronie Wisły i zdecydował, że most 
w Annopolu jako najsłabiej obsadzony, ma 
zostać wysadzony w obawie przed 
p r z e j ę c i e m  g o  p r z e z  w o j s k a 
nieprzyjaciela. Był to most im. czeskiego 
króla Karola, prawdopodobnie jedyny 
o  t a k i e j  k o n s t r u k c j i  w  E u r o p i e , 
wybudowany przez Austriaków w czasie 
I wojny światowej, w 1917 roku. 
Rozkaz zniszczenia mostu wykonał 
generał Tadeusz Piskor 6 września 
o godz. 16. Według relacji świadków jego 
zgliszcza płonęły przez całą noc.
Wojska niemieckie z każdym dniem 
p o s u w a ł y  s i ę  n a  w s c h ó d .
10 września zajęły Ożarów a 11 rano 
hitlerowcy podeszli do doliny Wisły pod 
Annopolem i zaczęli go ostrzeliwać 
ogniem artyleryjskim. Wiadome było, że 
polska obrona  nie ma żadnych szans. 
12 września rano niemieckie dowództwo 
4 Dywizj i  Piechoty wydało rozkaz 
szybk iego  zdobyc ia  p r zyczó ł ka . 
Wieczorem, po sforsowaniu Wisły Niemcy 
odrzucili od rzeki słabą polską obsadę 
przeprawy i utworzyli przyczółek na 
wschodnim brzegu obejmujący Annopol, 
Rachów i Świeciechów.
Przeprawiali się przez rzekę na łodziach, 
k r y p a c h  d o  p r z e w o ż e n i a  b y d ł a 
i pontonach, pod osłoną ognia artylerii.
Broniący przeprawy polski oddział, na 
który składały się dwie kompanijki 
piechoty i szwadron spieszony, wycofał 
się na zachodni skraj lasu w Księżomierzy. 
W czasie odwrotu, najeżdżając autem na 
własną minę przeciwpancerną ciężko 
ranny został dowódca annopolskiej 
obrony mjr. Jerzy Starża Majewski. Po 
przewiezieniu do Lublina zmarł w wyniku 
odniesionych ran. 

Po opanowaniu prawego brzegu Wisły 
wojska niemieckie skierowały się na 
Księżomierz a saperzy 13 Batalionu 
Saperów natychmiast rozpoczęli budowę 
mostu pontonowego.
Warszawska Brygada Pancerno – 
Motorowa otrzymała 13 września rozkaz 
odrzucenie nieprzyjaciela w kierunku 
Wisły oraz likwidacji przyczółka. Po 
południu 1 Pułk Strzelców Konnych 
atakował w kierunku na Księżomierz ale 
w WBP-M zawiodło współdziałanie broni 
i nasze czołgi zawracając dostały się pod 
własny ogień przeciwpancerny. O zmroku 
natarcie brygady zostało zatrzymane. 
O godz. 22 płk. Grot – Rowecki wydał 
rozkaz do odwrotu.
Niemal równocześnie, w dniu 12 września 
Niemcy przerzucili przez Wisłę drugą 
przeprawę na wysokości miejscowości 
Nowe do Świeciechowa i kolejnego dnia 
4  D y w i z j a  P i e c h o t y  w e r m a c h t u 
przerzuci ła nią większość swoich 
oddzia łów.  Opisy na n iemieckich 
fotografiach sugerują, że wykorzystując 
bród zbudowali oni most pontonowy w tym 
miejscu w kilka godzin. Tamtą przeprawą 
transportowany był również ciężki sprzęt 
artyleryjski.
1 4  w r z e ś n i a  d o w ó d c a  S S 
Pionierstumbaun Dresden Reinhold 
Blumberg zameldował zakończenie 
b u d o w y  1 6 - t o n o w e g o  m o s t u 
pontonowego pod Annopolem. Do prac 
pomocniczych i robót przy budowie drogi 
dojazdowej  do przeprawy zosta l i 
zaprzęgnięci mieszkańcy Annopola 
narodowości żydowskiej. Już pierwszego 
dnia najsłabsi z nich byli rozstrzeliwani na 
miejscu. 
Przez tydzień od zdobycia przez Niemców 
naszego miasta przetaczały się przez nie 
ogromne i lośc i  wojsk wermachtu 
nieustannie prące na wschód, a jednostka 
przydzielona do obrony przeprawy 
rozpoczęła nad Wisłą budowę baraków 
mieszkalnych.
W ostatnim tygodniu września niemieccy 
saperzy rozpoczęli budowę drewnianego 
mostu drogowego, który został oddany do 
użytku w listopadzie.
W Annopolu utworzone zostało tzw. 
otwarte getto dla ludności pochodzenia 
żydowskiego, która stanowiła ok. 80% 
mieszkańców m ias teczka .  Żydz i 
zobowiązani byli do pracy dla Niemców 
i nie mogli opuszczać miejscowości.
Rozpoczęła się regularna okupacja 
hitlerowska, która trwała przez pięć 
kolejnych lat, do sierpnia 1944 roku.
Według raportu Wójta Gminy Annopol 
 Biernata z 25.02.1946 roku, w czasie 
II wojny światowej śmierć poniosło 3877 
mieszkańców naszej gminy. Liczba ta nie 
uwzględnia mieszkańców Borowa, 
Wymys łowa ,  Kos ina ,  Jan i szowa 
i Zabełcza, które to wsie należały 
wówczas do gminy Kosin.
1634 osób z gm. Annopol zostało 
zamordowanych, 1667 zginęło w obozach 
koncentracyjnych, obozach pracy 
i więzieniach, 304 osoby zmarły wskutek 
pracy przymusowej a 218 wskutek 
odniesionych ran, chorób, wycieńczenia 
i ukrywania się. 
54 mężczyzn w tym 45 żywicieli rodzin 
zginęło w wyniku bezpośrednich działań 
wojennych. 
Los wielu osób pozostał na zawsze 
nieznany.
Cześć bohaterom i wieczna pamięć 
poległym.

Bibliografia:
W. Zalewski - W Warszawskiej Brygadzie 
Pancerno – Motorowej
W. Liwiński – Z kart historii mostów na 
Wiśle pod Annopolem
W. Flisiński – Kampania wrześniowa na 
terenach powiatu Janów Lubelski 
w 1939 r.

Tekst i zdjęcia Dariusz Zgardziński

Zgliszcza wysadzonego mostu

Mieszkańcy Annopola podczas pracy przy utwardzaniu drogi

Polscy żołnierze i cywile prowadzeni do niewoli przez most pontonowy pod 
Annopolem

Wojska niemieckie na Lubelszczyźnie
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„NADAL MŁODZI” – KLUB SENIORA W GMINIE ANNOPOL 
ROZPOCZĄŁ DZIAŁALNOŚĆ

11 września odbyła się inauguracja 
działalności Klubu Seniora w Annopolu.
Klub powstał w ramach projektu: "Nadal 
Młodzi”- Klub Seniora w gminie Annopol" 
realizowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa 
Lubelsk iego na la ta 2014- 2020, 
oś priorytetowa 11 Włączenie społeczne, 
dz ia łan ie  11 .2  Us ług i  spo łeczne 
i zdrowotne. Siedzibą Klubu jest Centrum 
Kultury w Annopolu. Do udziału w 
projekcie zakwalifikowano 50 osób 
powyżej 60 roku życia.
Uśmiechniętych i  zaciekawionych 
uczes tn i ków  p rzyw i ta ł  Zas tępca 
Burmistrza Józef Paćkowski wskazując 
zadania zaplanowane w projekcie. 
Życzenia powodzenia przekazała również 
Pani Zenobia Jarmuła Przewodnicząca 
Rady Miejskiej Annopol. Uroczystość 
uświetniły występy Natalii Gwóźdź, 
solistki z Centrum Kultury w Annopolu 
oraz  uczes tn ików Domu Sen iora 
w Gościeradowie.

Część oficjalną prowadziła Animator 
Klubu Pani Anna Zbytniewska, która 
koordynuje zajęcia w Klubie Seniora.
Klub ma na celu: rozwijanie pasji 
i zainteresowań seniorów, zwiększenie 
aktywności fizycznej i społecznej osób 
starszych, wsparcie terapeutyczne 
i prawne  osób 60+, zwiększenie dostępu 
osób w podeszłym wieku do edukacji 
kulturalnej, podniesienie kompetencji ICT 
o s ó b  s t a r s z y c h  o r a z  i n t e g r a c j ę 
międzypokoleniową.
Wartość projektu: 529 355,00 PLN.
Wartości  dofinansowania projektu z UE: 
476 419,50 PLN
Uczestnikom życzymy cudownych 
wrażeń i entuzjazmu w podejmowaniu 
nowych zadań.

UM

SUKCESY PODOPIECZNYCH ŚRODOWISKOWEGO DOMU 
SAMOPOMOCY W ANNOPOLU

Ostatnie miesiące obfitowały w sukcesy 
podopiecznych ŚDS w Annopolu. 
Motywowani słowami terapeutów i Pani 
Dyrektor Ewy Kwiatkowskiej, rozwijali 
swoje pasje i uzdolnienia oraz bardzo 
chętnie angażowali się w treningi 
przygotowujące do rywalizacji sportowej. 
D n i a  3 0  s i e r p n i a  p o d c z a s 
I Sandomierskich Igrzysk Przyjaźni 
o r g a n i z o w a n y c h  p r z e z  Ś D S 
w Sandomierzu zdobyl i  7 medali . 
Bogusław Machnik zdobył srebrny medal 
w biegu na 50m, Piotr Mazurek zdobył 
srebrny medal w biegu na 100m, Edward 
Wójcicki zdobył brązowy medal za rzut 
piłeczką do tarczy. Stanisław Jęduła, 
Bogusław Machnik, Piotr Mazurek 
i Grzegorz Kwiatkowski zdobyli srebrne 
medale w grupowej kategorii – sztafecie. 
Już miesiąc później, 27 września, 
podczas I Nadwiślańskiej Olimpiady Osób 
Niepełnosprawnych w Józefowie nad 

Wisłą, podopieczni osiągnęli kolejny 
s p o r t o w y  s u k c e s  –  w y w a l c z y l i 
8 medali! Złote medale w przeciąganiu liny 
zdobyli: Stanisław Jęduła, Bogusław 
Machnik i Emil Gołębiowski; srebrne 
medale w strzale do bramki zdobyli: 
Andrzej Bigos, Bogusław Machnik i Jerzy 
Niedziela; brązowy medal w rzucie 
kaloszem zdobył Grzegorz Sobka, 
brązowy medal w siłowaniu na rękę 
zdobył  Emi l  Gołębiowski .  Zespół 
sportowców przygotowała pani Halina 
Janisz.
Podopieczni  ŚDS w Annopolu są 
doceniani również za swoją działalność 
ar tystyczno-plastyczną.  W etapie 
w o j e w ó d z k i m  X V I I  e d y c j i 
ogólnopolskiego konkursu plastycznego 
Sztuka Osób Niepełnosprawnych 
organizowanym przez PFRON, w którym 
bra ło  udz ia ł  ponad 50  p lacówek 
z województwa lubelskiego, Bogusław 

POMOC POSZKODOWANYM 
W WYNIKU ULEWNYCH 

DESZCZY

plastycznym. Osiągnięcia podopiecznych 
są sukcesem kadry terapeutycznej, 
radością i mobilizacją do dalszej owocnej 
pracy. 
PS. Wszystkich zainteresowanych 
d z i a ł a l n o ś c i ą  Ś D S  w  A n n o p o l u 
zapraszamy na profil naszej placówki na 
Facebooku.

ŚDS

Machnik zdobył III miejsce za pracę 
„Kraina marzeń”. Wyróżnienia otrzymali: 
Monika Wilczewska, Emil Gołębiowski, 
Edward Wójcicki, Damian Bącal i Piotr 
Strzębka. Zwycięska praca została 
wykonana pod kierunkiem pani Anny 
Tomczyk.
Jesteśmy bardzo dumni ze wszystkich 
p o d o p i e c z n y c h  s t a r t u j ą c y c h 
w olimpiadach sportowych i konkursie 

Po wystąpieniu ulewnych deszczy jakie 
miały miejsce w dniu 19.06.2019 r. na 
terenie gminy Modliborzyce, z inicjatywy 
Burmistrza Annopola, zorganizowano 
wśród pracowników Urzędu Miejskiego 
oraz Radnych Rady Miejskiej w Annopolu 
zbiórkę środków finansowych na pomoc 
dla poszkodowanych.

Pieniądze, które udało się zebrać 
pozwoliły na zakup sprzętu AGD, który 
z o s t a ł  p r z e k a z a n y  r o d z i n i e 
z Wierzchowisk Drugich.     
Mamy nadzieję, że darowany sprzęt 
będzie długo służył i ułatwi codzienne 
funkcjonowanie po przeżytej tragedii.   

UM
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SUKCES PUBLICZNEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ 
IM. KSIĘCIA JÓZEFA PONIATOWSKIEGO W ANNOPOLU

Publiczna Szkoła Podstawowa im. ks. 
Józefa Poniatowskiego w Annopolu 
wygrała nowoczesną  mobilną pracownię 
multimedialną składającą się aż z 16 
laptopów! Było to możl iwe dzięki 
uczestnictwu w ogólnopolskim konkursie 
#OSEWyzwanie, który wyłonił najlepsze 
szkoły  spełniające kryteria obligatoryjne 
i fakultatywne zgodnie z warunkami   oraz 
zasadami Regulaminu. Organizatorem 
p r z e d s i ę w z i ę c i a  b y ł a  N a u k o w a 
i  Akademicka Sieć Komputerowa – 
Państwowy Instytut Badawczy z siedzibą 
w Warszawie,  real izujący projekt 
Ogólnopolskie j  Sieci  Edukacyjnej 
( „ O S E ” ) .  K o o r d y n a t o r e m  o r a z 
rea l iza torem dz ia łań związanych 
z konkursem  był nauczyciel informatyki p. 
Waldemar Grzesik.                                 
W szranki rywalizacji stanęło 1606 szkół 
z miejscowości liczących do 50 tysięcy 
mieszkańców. Placówki zgłosiły się do 
projektu OSE i programu mLegitymacja 
szkolna. Dodatkowo można było przesłać 
pracę plastyczną pt. „Smart szkoła”. Temu 
zadaniu z sukcesem sprostał uczeń klasy 
VII - Oskar Dadziak (op. Piotr Pilecki). 
Szansę na wygraną zwiększała również 
deklaracja udziału szkoły w programach 
O S E  Hero  o raz  zo rgan i zowan ia 
i  zgłoszenia inic jatywy w ramach 
Europejskiego Tygodnia Kodowania 
CodeWeek.                                                                                                                                                       
W efekcie przyznano 764 nagrody. Warto 
zaznaczyć,  iż  annopolska szkoła 
podstawowa w gronie laureatów znalazła 
się jako jedna z dwóch placówek                                            
w powiecie kraśnickim.                                                                                                                                                
 27.09.2019r. w Hotelu Delfin w Białej 
Podlaskiej odbyło się oficjalne ogłoszenie 
wyników. Dyrektor szkoły Danuta Ryfka 
nagrodę odebrała z rąk Wicemarszałka 
województwa lubelskiego Dariusza 
Stefaniuka,  Zastępcy Dyrektora ds. 
Projektów Administracyjno-Edukacyjnych 
NASK Bart łomieja Klingera  oraz 
Wicekuratora Oświaty Eugeniusza 
Pelaka.    Gratulacje przyjęła również od 
Lubelskiego Kuratora Oświaty Teresy 
Misiuk.                                                                                                                           

OSE to program publ icznej  s ieci 
telekomunikacyjnej dającej szkołom 
dostęp do szybkiego, bezpłatnego 
 bezp iecznego  in te rne tu .  Zos ta ł 
zaprojektowany przez Ministerstwo 
Cyfryzacji we współpracy z Ministerstwem 
Edukacji Narodowej.   
Jego celem jest:
 u m o ż l i w i e n i e  s z k o l e 

szerokopasmowego dostępu do 
bezpiecznego internetu,

 podnoszenie poziomu kompetencji 
cyfrowych uczniów,

 umożliwienie wspomagania procesu 
kształcenia w szkołach poprzez dostęp 
do zasobów dostępnych w internecie,

 wyrównanie szans edukacyjnych 
wszystk ich uczn iów w Polsce, 
w  s z c z e g ó l n o ś c i  t y c h ,  k t ó r z y 
mieszkają  na terenach s łab ie j 
zaludnionych i uczących się w małych 
szkołach.                                                                                                             

Mobilna pracownia multimedialna składa 
się z 16 laptopów umieszczonych 
w  p r z e n o ś n e j  s z a fi e  z  p u n k t e m 
dostępowym do internetu. Uczniowie 
będą korzystać z e-podręczników, gier 
dydaktycznych, prezentacji, programów 
rozszerzających podstawowy zakres 
nauczania.
Nauczyciel będzie mógł uruchamiać 
wybrane aplikacje na komputerach 
uczniowskich, tworzyć, przeprowadzać 
i oceniać testy online, wysyłać pliki do 
uczniów oraz odbierać ich prace.  Dzięki 
mobi lnej  pracowni mul t imedialnej 
kompetencje cyfrowe będzie można 
kształcić i podnosić podczas zajęć 
z dowolnego przedmiotu i w każdej sali 
lekcyjnej.                                                                       
R o z w ó j  u m i e j ę t n o ś c i  m y ś l e n i a 
komputacy jnego ,  skup ionego  na 
kreatywnym rozwiązywaniu problemów 
z różnych dziedzin ze świadomym 
i bezpiecznym wykorzystaniem przy tym 
metod oraz narzędzi wywodzących się 
z informatyki, jest jednym z priorytetów 
Publicznej Szkoły Podstawowej im. ks. 
Józefa Poniatowskiego w Annopolu. Tym 
bardziej więc cieszy wygrana…

                                                                                                   
PSP w Annopolu

WYSOKIE WYNIKI EGZAMINÓW 
UCZNIÓW Z ANNOPOLA

W kwietniu br. uczniowie klasy VIII 
Publicznej Szkoły Podstawowej im. ks. 
Józefa Poniatowskiego w Annopolu  
przystąpili do obowiązkowego egzaminu  
zewnętrznego. Zmagali się z testami 
z języka polskiego, matematyki i języka 
obcego nowożytnego. Jak wynika 
z informacji podanych przez Okręgową 
Komisję Egzaminacyjną osiągnęli dość 
wysokie rezultaty.  Średnie wyniki   
e g z a m i n u  a n n o p o l s k i e j  s z k o ł y 
podstawowej  ze wszystkich przedmiotów 
są  wyższe od średnich wyników  gminy 
Annopol. 

Dodatkowo średnie wyniki egzaminów 
z języka angielskiego i matematyki są 
wyższe od średnich wyników powiatu 
kraśnickiego , województwa   oraz kraju. 
Cieszy fakt, że zastosowane formy 
i  m e t o d y  p r a c y  p r z y n i o s ł y 
satysfakcjonujące efekty.
Egzamin ósmoklasisty jest  obowiązkowy, 
co oznacza, że każdy uczeń musi do 
niego przystąpić, aby ukończyć szkołę. 
Przeprowadzany jest w formie pisemnej.
Gratu lu jemy i  życzymy kole jnych 
sukcesów!

                                                                            
PSP Annopol

MODERNIZACJA DRÓG GMINNYCH
We wrześniu podpisano umowy na modernizację 
10  d róg  gminnych .  Wszyscy  wykonawcy 
zadeklarowali rozpoczęcie robót w połowie 
października 2019 roku.  
Firma Aglet Sp. z o.o. z Warszawy  podjęła się 
wykonania:
 Modernizacji – przebudowy drogi gminnej 

w Barakach za kwotę 19.168,22 zł. W zakresie 
prac jest ułożenie dwóch 4 – centymetrowych 
warstw asfaltu na 10 – centymetrowej warstwie 
kruszywa. Pobocze będzie plantowane ziemią. 

 Modernizacji – przebudowy drogi gminnej 
w Popowie (od remizy w stronę przepustu) za 
kwotę 19.683,15 zł. W zakresie jest ułożenie 
dwóch 4 – centymetrowych warstw asfaltu na 
istniejącej warstwie. Pobocze będzie wykonane 
z kruszywa.

 Modernizacji – przebudowy drogi gminnej 
w Wymysłowie za kwotę 25.957,08 zł. W zakresie 
jest ułożenie dwóch 4 – centymetrowych warstw 
asfaltu na 10 – centymetrowej warstwie 
k ruszywa .  Pobocze  będz ie  wykonane 
z kruszywa. 

Łączna wartość robót wykonywanych przez w/w 
firmę wynosi 64.808,45 zł
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo Mostowych 
z Janowa Lubelskiego wykona:
 Modernizację – przebudowę drogi gminnej 

w Borowie Gąsiory (dokończenie inwestycji) za 
kwotę 30.750,00 zł. W zakresie jest ułożenie 4 – 
centymetrowej warstwy asfaltu na istniejącej 
warstwie. Pobocze będzie plantowane ziemią.

 Modernizację – przebudowę drogi gminnej 
w Dąbrowie (położenie nawierzchni asfaltowej na 
drodze Dąbowa – Huta) oraz Modernizację – 
przebudowę drogi gminnej Huta – Dąbrowa za 
kwotę 55.350,00 zł. 

W  z a k r e s i e  j e s t  u ł o ż e n i e  d w ó c h  4  – 
centymetrowych warstw asfaltu na 20 – 
centymetrowej warstwie kruszywa. Pobocze 
będzie plantowane ziemią. 

Łączna wartość robót wykonywanych przez w/w 
firmę wynosi 86.100,00 zł
P.P.H.U s.c. STAN-LUB, Lubomir Bujała, Stanisław 
Maliborski z Bełżyc podjęła się wykonania:
 Modernizacji - przebudowy drogi gminnej 

w Nowym Rachowie (nakładka – kontynuacja do 
lasu) za kwotę 21.352,80 zł. W zakresie jest 
ułożenie 4 – centymetrowej warstwy asfaltu na 
istniejącej warstwie. Pobocze będzie wykonane 
z kruszywa.

 Modernizacji - przebudowy drogi gminnej 
w Opoczce za kwotę 22.566,02 zł. W zakresie 
jest ułożenie dwóch 4 i 5 – centymetrowych 
warstw asfaltu na 30 – centymetrowej warstwie 
kruszywa, a także usunięcie istniejącej 
nawierzchni asfaltowej wraz z jej podbudową na 
najbardziej zniszczonym odcinku tej drogi.  
Pobocze będzie plantowane ziemią.

 Modernizacji – przebudowy drogi gminnej 
w Opoce za kwotę 30.782,47 zł. W zakresie jest 
wykonanie wykopu pod ułożenie dwóch 4 – 
centymetrowych warstw asfaltu na 45 – 
centymetrowej warstwie kruszywa. Pobocze 
będzie plantowane ziemią.

 Modernizacji – przebudowy drogi gminnej 
w Suchej Wólce za kwotę 23.389,68 zł. 
W zakresie jest ułożenie 4 – centymetrowej 
warstwy asfaltu na istniejącej warstwie. Pobocze 
będzie wykonane z kruszywa.

 Modernizacji przebudowy - drogi gminnej nr 
108566L w Zastoczu za kwotę 114 038,29 zł. 
Modernizacja realizowana jest wspólnie 
z Nadleśnictwem Kraśnik, które dofinansowuje 
przedsięwzięcie w wysokości 50 000,00 zł. 

W sumie wartość robót wykonywanych przez w/w firmę wynosi 
98.090,97 zł
Roboty drogowe powinny zakończyć się w połowie listopada 2019 
roku. 

UM

Danuta Ryfka Dyrektor PSP im. ks. Józefa Poniatowskiego w Annopolu 
i Tomasz Pęzioł Wicedyrektor Zespołu Placówek Oświatowych im. Jana Pawła II 

w Gościeradowie po odebraniu nagrody z rąk Eugeniusza Pelaka 
Lubelskiego  Wicekuratora Oświaty
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PRZEKAZANO MONETY, NAWIĄZANO WSPÓŁPRACĘ

Dzięki działaniom członków grupy 
poszuk iwawcze j  S towarzyszen ia 
„SZANSA”, do Muzeum Okręgowego w 
Sandomierzu trafiło przeszło 190 cennych 
numizmatów (stanowią one tzw. skarb 
z Janikowa) oraz dwa denary z czasów 
Bolesława Krzywoustego. Monety zostały 
p r z e k a z a n e  z a  p o ś r e d n i c t w e m 
D e l e g a t u r y  S a n d o m i e r s k i e j 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 
w Kielcach.    
Do przekazania zabytków doszło podczas 
organizowanej konferencji prasowej, 
w której udział wzięli, oprócz członków 
Stowarzyszenia „SZANSA”,  m. in. 
dyrek tor  Muzeum Okręgowego – 
d r  D o m i n i k  P ł a z a ,  p r a c o w n i k 
sandomierskiej Delegatury WUOZ  -  
d r  M a r e k  F l o r e k  o r a z  W i c e 
P r z e w o d n i c z ą c y  R a d y  M i a s t a 
Sandomierza – Piotr Chojnacki (również 
c z ł o n e k  g r u p y  p o s z u k i w a w c z e j 
„SZANSY”) . W XV-wiecznej baszcie 
sandomierskiego zamku miłośnicy historii 
i przedstawiciele mediów mogli zobaczyć 
z bliska numizmaty oraz dowiedzieć się 
w jaki sposób zostały one znalezione. 
Odkryte podczas poszukiwań monety, są 
cennymi zabytkami historycznymi, 
wzbogaca jącymi  w iedzę  o  z iemi 
sandomierskiej.    
- Bardzo ważne są Denary Bolesława 
Krzywoustego, bo to pierwsze tego typu 
monety z Sandomierza i jego okolic. 
Bardzo dobrze uzupełniają naszą wiedzę 
na temat miasta z początków XII wieku. 
To moment, kiedy Sandomierz był jednym 
za najważniejszych ośrodków na terenie 
ówczesnego państwa. Ponieważ wiemy 
dok ładn ie ,  gdz ie  monety  zosta ły 
znalezione,  może nam to dawać szanse 
na dalsze poszukiwania i rozszerzenie 
naszej wiedzy na ten temat. Te przepiękne 
przedmioty wzbogacą nasze ekspozycje 
w zamku czy innych przestrzeniach. Jest 
to bardzo ważny dzień dla Muzeum. – 
wyjaśniał, biorącym udział w konferencji, 
dyrektor Muzeum Okręgowego dr 
Dominik Płaza.
Denary zostały znalezione podczas 
tegorocznych, prowadzonych przez 
„SZANSĘ”, badań eksploracyjnych 
w  mie jscowości  Gier lachów. Na 
srebrnych monetach ukazana jest walka 
rycerza (najprawdopodobnie j  św. 
Jerzego) ze smokiem. Zostały one 
o d k r y t e  p r z y p a d k o w o ,  d z i ę k i 
szczęśliwemu zbiegowi okoliczności.  - 
Jeden z kolegów, który wstąpił niedawno 
d o  n a s z e g o  s t o w a r z y s z e n i a , 
zaproponował, aby przeprowadzić 
poszukiwania na należącym do jego 
rodziny polu uprawnym. 

 W związku z tym, że Gierlachów znajduje 
s i ę  d o ś ć  b l i s k o  S a n d o m i e r z a , 
a wiedzieliśmy, iż niegdyś istniała w jego 
pob l i żu  p rzep rawa  p rzez  Wis łę , 
podjęl iśmy decyzję o rozpoczęciu 
p o s z u k i w a ń  –  m ó w i ł  W o j c i e c h 
Rudziejewski-Rudziewicz,  Prezes 
Stowarzyszenia Mieszkańców Gminy 
Annopol „SZANSA”.      
Według archeologa dr. Marka Florka, 
znaleziony z kolei w 2018 r. skarb 
z Janikowa  jest również  bardzo 
interesującym i rzadko występującym 
znaleziskiem z okolic Sandomierza. 
Zawiera on szereg numizmatów z różnych 
krajów m.in. Szkocji, Szwecja, tereny 
Łotwy, Polski i Litwy. Najstarsza moneta 
jest z czasów Zygmunta III Wazy z lat 
80-tych XVII wieku, a najmłodsze monety 
pochodzą z lat 60-tych XVII wieku. - Skarb 
jest bardzo interesujący bo tworzy zwarty 
depozyt, w większości srebrnych monety. 
Jest to rzecz rzadka na naszym terenie – 
informuje archeolog.       
Dr Marek Florek pozytywnie wypowiedział 
się również o dotychczasowej współpracy 
z grupą poszukiwawczą z „SZANSY”. 
Wspomniał, że poszukiwacze nie tylko 
zajmują poszukiwaniem zabytków, ale 
r ó w n i e ż  p r o w a d z ą  d z i a ł a l n o ś ć 
edukacyjną w celu popularyzacji historii,
a nawet, jak w tym roku w miejscowości 
Słupcza, biorą udział w archeologicznych 
pracach ratunkowych, pomagając 
archeologom: Monice Bajce z firmy „Trzy 
Epoki” oraz pracownikom z delegatury 
Wojewódzkiej Służby Ochrony Zabytków 
w Sandomierzu.
W trakcie konferencji, pomiędzy dyrekcją 
Z a m k u ,  a  p r z e d s t a w i c i e l a m i 
Stowarzyszenia "SZANSA" został 
podpisany list intencyjny o współpracy. 
To duży sukces grupy poszukiwawczej  - 
J e s t e ś m y  j e d n y m   z  n i e w i e l u 
stowarzyszeń w kraju, które wspólnie 
z muzeum mogą realizować różnego 
rodzaju przedsięwzięcia.  Mamy dużo 
p o m y s ł ó w,  m y ś l ę ,  ż e  b ę d z i e m y 
realizowali projekty edukacyjne, a nie 
tylko poszukiwawcze. Do współpracy 
zaprosimy społeczeństwo. Planujemy 
warsztaty dla dzieci, aby można było 
opowiadać o historii - dodał prezes 
Stowarzyszenia "SZANSA".
Odnalezione przez poszukiwaczy monety 
będzie można już niedługo obejrzeć 
w Muzeum Okręgowym w Sandomierzu. 
O ważnym dla „SZANSY” wydarzeniu  
szeroko informowały ogólnopolskie 
i lokalne media m.in. Telewizja Polska, 
RMF FM, Radio Leliwa, Echo dnia, 
Tygodnik Nadwiślański, PAP.  

Stowarzyszanie „SZANSA”

„KIERMASZ CHARYTATYWNY 5 - 10 - 15 
Z „SZANSĄ” DLA LILIANY GAJEWSKIEJ"

Już po raz drugi  Stowarzyszenie 
Mieszkańców Gminy Annopol „SZANSA” 
w z i ę ł o  u d z i a ł  w  ś w i ę c i e  n a s z e j 
miejscowości - w Dniach Annopola. Tym 
razem jego członkowie zorganizowali 
"Kiermasz Charytatywny 5 - 10 - 15 
z „SZANSĄ” dla Liliany Gajewskiej", 
mieszkanki Józefowa, której mama 
pochodzi z Annopola.  Dwuletnia 
dziewczynka jest chora na staw rzekomy 
kości piszczelowej lewej nóżki. Pieniądze 
z b i e r a n e  p o d c z a s  k i e r m a s z u 
przeznaczone były na jej operację - 
dziecku groziło pęknięcie nogi, której 
dolna część wygięta była w łuk, a stopa 
wykrzywiona. Ponieważ z każdym dniem 
kość była coraz słabsza i bardziej krucha 
niezbędna była kosztowna operacja.
Do „SZANSY” z prośbą o pomoc zgłosili 
się rodzice Liliany, w tej sprawie apelowali 
także mieszkańcy naszej gminy. Aby 
p r z e p r o w a d z i ć  z a b i e g  r o d z i n a 
Gajewskich potrzebowała około 350 
000,00 zł. Członkowie stowarzyszenia 
bez zastanowienia postanowili pomóc 
dziewczynce. 

D z i ę k i  h o j n o ś c i  d a r c z y ń c ó w 
przygotowano kiermasz charytatywny 
oraz aukcje internetowe, z których  
przychód został przekazany na konto Lili. 
Dzięki dobremu sercu wielu osób, 
SZANSOWICZOM udało się zebrać 
5 325,00 zł. 15. września została 
przeprowadzona operacja, która według 
lekarzy, pomyślnie się zakończyła i daje 
nadzieję na pełne wyleczenie dziecka.      
Podobnie jak rok temu Stowarzyszenie 
„SZANSA” na swoim stoisku prowadziło 
również zabawy animacyjne dla dzieci 
oraz zorganizowało poszukiwania 
skarbów za pomocą wykrywaczy metali. 
Przygotowane atrakcje cieszyły się 
dużym powodzeniem, z oferty korzystali 
również dorośli, którzy próbowali swoich 
sił jako poszukiwacze skarbów.
Stowarzyszenie „SZANSA” bardzo 
serdecznie dziękuje wszystkim, którzy 
pomogli w przygotowaniu i organizacji 
kiermaszu, a także tym, którzy wzięli 
udział w akcji charytatywnej. 

Dziękujemy również organizatorom 
uroczystości - Centrum Kultury i Urzędowi 
Miasta w Annopolu za zaproszenie 

i możliwość udziału w tegorocznych 
„Dniach Annopola”.  

Stowarzyszanie „SZANSA”

Skarby Janikowa
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ANNOPOLANIN NA TRASIE MARATONU W CHICAGO

Rozmowa z Pawłem Raczyńsk im

Dariusz Zgardziński - Już za kilka dni 
lecisz do USA gdzie pobiegniesz 
w drugim swoim maratonie, który 
należy tzw. Wielkiej Szóstki. Będzie to 
Maraton w Chicago.
Jak Twój nastrój i forma przed tą wielką 
biegową imprezą?

Paweł Raczyński - Tak ,zgadza się. Już za 
kilka dni po 11 miesiącach znów lecę do 
USA, gdzie 13 października pobiegnę 
swój drugi maraton, który należy do cyklu 
biegów World Marathon Majors czyli 
6 największych i najbardziej prestiżowych 
maratonów świata, w którego w skład 
wchodzą maratony w Nowym Jorku, 
Chicago, Bostonie , Berlinie, Londynie 
i Tokio. Moim celem jest oczywiście 
zdobycie tej korony i zapisanie się 
w historii jako najlepszy Polak, który 
pokonał wszystkie 6 z najlepszymi 
czasami grubo poniżej 3h. Z tego co się 
orientuje chyba tylko jednej osobie 
w Polsce sie udało pobiec poniżej 3h ale 
są to czasy koło 2:50 , więc jestem na 
dobrej drodze. Mój pierwszy wynik z 
Nowego Jorku to 2:38. 
Przed maratonem w Chicago forma 
powiem szczerze nawet dopisuje na 
miesiąc przed startem tuz po zjeździe 
z obozu w górach wystartowałem w 
półmaratonie w Gnieźnie 21km97m 
i o dziwo poprawiłem po ponad pięciu 
latach rekord życiowy, który teraz wynosi 
1h:11min40s (3:23/km) . Wcześniej było to 
1:12:12 Węgorzewo 2014 rok. 

DZ – Z pewnością nie jest łatwo 
zakwalifikować się na taką prestiżową 
imprezę i pozyskać na udział w niej 
środki finansowe. Opowiedz nam 
w skrócie, jak to wygląda?

PR – Nie da się ukryć, że na tego typu 
maratony nie jest łatwo się dostać, 
ponieważ na 40 tys. - 50 tys. miejsc jest 
około 300 tys. i więcej chętnych biegaczy 
z całego świata. Można się dostać 
poprzez losowanie lub najpewniej mając 
już odpowiedni wynik z innego dużego 
maratonu, a tym bardziej już na pewno 
z Nowego Jorku, w którym mamy 
pewność startu . Warto dodać, iż wynik 
z NY daje mi prawo startu z pierwszej 
strefy a wiec na samym prawie początku, 
zaraz za elitą , która startuje z pierwszej 
linii, więc na pewno pozwoli mi to uniknąć 
przepychanek na starcie i umożliwi 
spokojne równe tempo biegu juz od 
samego początku. 

D Z  -  J a k  p r z e b i e g a ł y  T w o j e 
przygotowania do startu?

PR - Moje przygotowania do maratonu 
rozpoczęły się wraz z początkiem lipca. 
Do biegu przygotowywałem się na 
zgrupowaniach w Górach Stołowych, 
Krośnie Odrzańskim oraz na najlepszych 
trasach na świecie w Annopolu. 
Mój trener Adam Draczyński z Nowej Soli 
bardzo bardzo dobrze ułożył mi plan 
i przygotował do startu . Jest to bardzo 
doświadczony i profesjonalny zawodnik, 
który posiada 10 wynik w historii polskiego 
maratonu 2:10:49. Gdybym biegał na 
t a k i m  s a m y m  p o z i o m i e  j a k  o n , 
z  pewnośc ią  wys tar towa łbym na 
igrzyskach olimpijskich.

DZ – Czy to oznacza, że jest szansa 
abyśmy zobaczyli Cię kiedyś na 
olimpiadzie?

PR – Jak mówi mój trener - nie ma rzeczy 
niemożliwych, ale do tego potrzeba 
p r z e d e  w s z y s t k i m  o b o z ó w 
wysokogórskich .

PR - Trasa tego maratonu prowadzi przez 
około 29 dzielnic wiec można od razu 
pozwiedzać przy okazji (śmiech). Mam 
nadzieję, że tłum kibiców będzie również 
niósł jak w Nowym Jorku choć z NY 
podobno nie ma porównania. Na pewno 
jeśli chodzi o zawodników z Polski będzie 
można liczyć na głośny doping Polonii, 
która jest najliczniejsza na świecie. Start 
jak i meta znajdują sie w samym centrum 
miasta. Maraton rozgrywany jest od 1977 
roku. Na starcie nie zabraknie wielkich 
gw iazd  św ia towe j  l e kkoa t l e t yk i . 
Zdecydowanym faworytem biegu jest 
czterokrotny mistrz olimpijski w biegu na 
5000m i 10000m w Londynie 2012 i Rio de 
Janeiro 2016, jeden z najlepszych 
biegaczy w historii, Brytyjczyk Sir Mo 
Farah. Jest on również rekordzistą Europy 
na dystansie maratonu z czasem 2:05:11 
oraz ubiegłorocznym zwycięzca Bank 
of America Chicago Marathon. Jego plany 
na zwycięstwo pokrzyżowac mogą tez 
mocni w stawce zawodnicy z Kenii oraz 
Etiopii lub Amerykanin Gallen Rupp.

DZ - Wiem, że lecisz do Stanów na dwa 
tygodnie. Co będziesz robił po biegu?

PR – Tak, tym razem postanowiłem 
zostać nieco dłużej i trochę więcej 
pozwiedzac.
Po maratonie w Chicago będę przebywał 
jeszcze dwa dni zwiedzając najciekawsze 
atrakcje miasta i później lecę na Florydę 
do Miami. Stamtąd zamierzam popłynąć 
statkiem rejsowym na Bahamy , gdzie 
będę pięć dni odwiedzając trzy wyspy, 
miedzy innymi stolicę Bahamów, Nassau. 
Po rejsie wracam do Miami i tam jeszcze 
spędzę  k i l ka  dn i  by  zw iedz ić  to 
legendarne miasto i część stanu Floryda.

DZ - Ściskamy więc kciuki za jak 
najlepszy wynik, życzymy realizacji 
planu i udanego wypoczynku. Uważaj 
na policjantów z Miami i do zobaczenia 
po powrocie.

PR – Będę uważał ( śmiech ). Dziękuję za 
rozmowę.

W chwili gdy oddajemy gazetę do druku, 
Paweł odpoczywa już po biegu na 
słonecznych Bahamach. Ukończył 
maraton na 3 miejscu spośród 204 
Polaków, którzy w rekordowej liczbie 
wystartowali w tym roku w wietrznym 
mieście.
Z czasem  2h. 41min.27s. zajął 339 
miejsce na 45 tysięcy zawodników. 
G r a t u l u j e m y  g o r ą c o  k o l e j n e g o 
sportowego sukcesu i czekamy na 
spotkanie po powrocie do Polski. 

III MIEJSCE WIESŁAWA SZABATA 
W VIII PÓŁMARATONIE TOMASZOWSKIM

W sobotę 14 września w Tomaszowie 
Lubelskim odbył się VIII Półmaraton 
Tomaszowsk i  "Pamięc i  Żo łn ierzy 
Września 1939" Głównym celem imprezy 
było uczczenie Pamięci Żołnierzy 
W r z e ś n i a  1 9 3 9  r o k u ,  a  t a k ż e 
p r z e p r o w a d z e n i e  M i s t r z o s t w 
W o j e w ó d z t w a  L u b e l s k i e g o 
w Półmaratonie, ponadto wyłonienie 
najlepszych zawodników w kategoriach 
służb mundurowych i samorządowców.          
Po uroczystym otwarciu zawodów oraz 
złożeniu wieńców pod pomnikiem 
Żołnierzy Września do startu ustawiło się 
172 zawodników i zawodniczek. Pośród 
nich wystartował również Wiesław 
Szabat, który reprezentował naszą gminę 
w kategorii "Samorządowiec". 

Ostatecznie nasz zawodnik uzyskał 
bardzo dobry czas 1:30:10 przecinając 
linię mety jako 32 zawodnik zajmując 
III miejsce w tej kategorii, a także III 
miejsce w kategorii wiekowej M-50 
- To nie był łatwy bieg, dość długie 
podbiegi dawały się we znaki, tym 
większa satysfakcja z jego wyniku no 
i uzyskanych miejsc, zwłaszcza, że 
w kategorii "samorządowiec" nie brano 
wieku pod uwagę - powiedział pan 
Wiesław.
 - Panu Wiesławowi gratulujemy i życzymy 
dalszych sukcesów.

                                                                                    
UM

DZ - Czy masz przygotowaną jakąś 
taktykę, strategię biegu?

PR – Tak, oczywiście. Jeśli chodzi 
o taktykę to mam plan pobiec poniżej 
2h30min więc całe 42 km  195m musze 
przebiec średnio w tempie 3:33/km. 
Pierwsze 30km mam zamiar biec po około 
3:35/km i później przyspieszać. Wiadomo, 
jest to maraton i wszystko może się 
zdarzyć .Nawet jeśli nie złamię 2:30 to 
każdy wynik poniżej 2:38 czyli rekordu 
życiowego będzie dla mnie sukcesem. 
Wykonałem ponad 90% zamierzonego 
treningu. Zdarzały się dni, w których nie 
dawałem rady i nie byłem w stanie 
utrzymać zadanego tempa ale to 
normalne przy tego typu obciążeniu 
i braku odpowiedniej regeneracji.

DZ - Przydadzą Ci się doświadczenia ze 
s t a r t u  w  N e w  Yo r k  M a r a t h o n 
w ubiegłym roku? 

PR – Oczywiście. Mam juz za sobą 
maraton w Nowym Jorku i dobrze zdaję 
sobie sprawę z tego co może stać się 
z ciałem. Możesz czuć się super przez 35-
39 kilometrów i nagle możesz dostać 
potwornych skurczy, które uniemożliwią 
Ci bieg. W Nowym Jorku miałem tak od 
35km a na 39 skurcz mięśnia dwugłowego 
powalił mnie na ziemię. Tym razem, by 
temu zapobiec będę biegł w opaskach 
kompresyjnych na uda, które pomagają 
uniknąć tego typu skurczy – mam taką 
nadzieję. Wiadomo też, że na takim 
dystansie nie wolno się szarpać. Jeden 
niepotrzebny gwałtowny ruch i jest po 
biegu. W biegu maratońskim trzeba biec 
spokojnym, równym tempem.

DZ - Jak oceniasz swoje szanse? Jaki 
j e s t  p l a n  m i n i m u m  a  j a k i e 
oczekiwania?

PR - W biegu tym wystartuje 45 tysięcy 
biegaczy z całego świata. Moim celem jest 
wejście do pierwszej setki tych zawodów; 
uważam , że jest to bardzo realne. 
Chciałbym też być najlepszym Polakiem 
w tym biegu. 
W ubiegłym roku setny wynik był nieco 
powyżej 2:28 a więc o 10 minut lepszy od 
m o j e g o  r e k o r d u  ż y c i o w e g o 
z podkreśleniem, że trasa trasie nie była 
równa. W Chicago jest dużo szybsza trasa 
na bicie rekordów i nie ma tylu podbiegów 
co w Nowym Jorku. Uważam też, że moja 
forma jest obecnie o wiele lepsza.

DZ – Znakomicie. Bardzo ambitnie. 
Powiedz nam jeszcze kilka słów 
o samym maratonie i najważniejszych 
rywalach na trasie.
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RUSZAJĄ ROZGRYWKI SIATKARSKIE
Na przełomie września i października 
ruszy ł  ko le j ny  sezon  rozg rywek 
o Mistrzostwo Województwa Młodzików 
i Młodziczek w piłce siatkowej.

ROZGRYWKI MŁODZIKÓW
Wydział  Gier i  Dyscypl iny WZPS 
w Lublinie, poinformował, że zgodnie                      
z ustaleniami przyjętymi na zebraniu 
organizacyjnym w dniu 07.09.2019, 
rozgrywki o MW lubelskiego w kategorii 
młodzików w sezonie 2019/2020 będą 
przeprowadzone systemem turniejowym. 
W turniejach obowiązuje rozstawienie 
zespołów na podstawie wyników: 
- w przypadku I turnieju – na podstawie 
klasyfikacji z sezonu poprzedniego, 
- w przypadku II, III IV i V turnieju – na 
pods tawie  k lasyfikac j i  z  tu rn ie ju    
poprzedniego. 
Od II turnieju zespoły będą rywalizowały 
w dwóch ligach; ostatnia drużyna z ligi 
pierwszej po każdym turnieju spada do ligi 
drugiej ustępując miejsca pierwszej 
drużynie ligi drugiej. 
W sezonie 2019/2020 odbędzie się pięć 
turniejów w następujących terminach:
12-13.10.2019- Chełm,16-17.11.2019- 
Kraśnik,14-15.12.2019- Międzyrzec 
Podlaski,
01-02.02.2020-  Opole Lubelsk ie ,
22-23.02.2020- Biała Podlaska. 
Trzy najlepsze zespoły w klasyfikacji 
końcowej uzyskują awans do ¼ MP 
młodzików, który rozegrany zostanie 20-
22.03.2020.IV.

I Turniej (kwalifikacyjny) o Mistrzostwo 
Województwa Młodzików rocznik 2005 
i młodsi, został rozegrany w dniach 
12-13.10.2019 w Chełmie. Do rozgrywek 
zgłosi ły się wstępnie następujące 
zespoły: MKS Avia Świdnik, UKS 
Serbinów Biała Podlaska (2 drużyny), 
UKS Tempo Chełm, UKS Międzyrzecka 
Trójka(2 drużyny), TPS Lublin, MKS 
Skałka Annopol (2 drużyny), MKS 
Kraśnik, UKS Olimp Opole Lubelskie, 
LKPS Lublin.
Zawodn i cy  M K S  Ska ł k i  Annopo l 
rywal izować będą w rozgrywkach 
siatkarskich w kategorii młodzików 
dwoma zespołami chłopców oraz jedna 
drużyną dziewcząt.
Sk ład  zespo łu  Ska łk i  I :  Grzes ik 
Dominik/2006/, Jakubczak Marcin/2005/, 
Młynarczyk Oskar/2006/, Mysłowski 
Wiktor/2006/, Paćkowski Dawid/2005/, 
U fn ia rz  Mateusz /2005 / ,  Wrońsk i 
Daniel/2005/, Wroński Bartosz/2005/.  
tr. Zbigniew Siewierski
Sk ład  zespo łu  Ska łk i  I I :  Kacper 
Trębacz/2007/, Kacper Badura/2007/, 
Konrad Plewa/2007/, Jan Lipiec/2007/, 
Oliwier Lis/2007/, Mikołaj Barszcz/2008, 
M a t e u s z  K o ś l a k / 2 0 0 7 / ,  D o r i a n 
Ufniarz/2008/, Grzesik  Bartosz2007/, 
Stąporowski Alan/2007/, Matuszewski 
Jakub/2007/. tr. Józef Wojtaszek.

ROZGRYWKI MŁODZICZEK
Rozgrywki o MW lubelskiego w kategorii 
młodziczek w sezonie 2019/2020 również 
będą przeprowadzone systemem 
turniejowym. W turniejach obowiązuje 
rozstawienie zespołów na podstawie 
wyników: w przypadku I turnieju – na 
pods taw ie  k l asyfikac j i  z  sezonu 
poprzedniego, w przypadku II, III IV i V 
turnieju – na podstawie klasyfikacji 
z turnieju poprzedniego. 
Od II turnieju zespoły będą rywalizowały 
w trzech lub czterech ligach (w zależności 
od ilości zgłoszeń); ostatnia drużyna z ligi 
po każdym turnieju spada do ligi niższej 
ustępując miejsca pierwszej drużynie ligi 
niższej. 
O r g a n i z a t o r z y  t u r n i e j ó w 
w poszczególnych ligach, wyłaniani będą 
wg. następujących kryteriów:
1. mniejsza liczba zorganizowanych 
turniejów,
2. miejsce w klasyfikacji po dotychczas 
rozegranych turniejach,
3. wyższe miejsce w ostatnim rozegranym 
turnieju. 

W sezonie 2019/2020 odbędzie się pięć 
turniejów w następujących terminach:
28-29.09.2019, 26.10.2019, 23.11.2019, 
01.02.2020, 22.02.2020. 
Trzy najlepsze zespoły w klasyfikacji 
końcowej uzyskują awans do ¼ MP 
młodziczek, który rozegrany zostanie 20-
22.03.2020.
S k ł a d  z e s p o ł u  S k a ł k i :  O l i w i a 
Jabłońska/2007/, Nadia Barszcz/2008/, 
We r o n i k a  L e n a r t / 2 0 0 8 / ,  N a t a l i a 
R o z m u s / 2 0 0 7 / ,  K a m i l a 
D ę b n i e w s k a / 2 0 0 7 / ,  W i k t o r i a 
Chruściel/2008/, Iga Dębniewska/2007/, 
Zofia Miksza/2007/. Tr. Renata Ul.
Drugi zespół chłopców oraz zespół 
dziewcząt to w większości zawodnicy dwa 
lata młodsi, którzy w tym roku będą 
zbierać doświadczenie w rywalizacji ze 
starszymi rywalami. Wystartują zaledwie 
w kilku turniejach. Głównymi rozgrywkami 
dla tej kategorii wiekowej będą rozgrywki 
Kinder Sport 2020, które rozegrane 
zostaną w przyszłym roku.

Zbigniew Siewierski

IV OGÓLNOPOLSKI MEMORIAŁ IM. DANUTY FRYSZKOWSKIEJ
W dniach 20-22.09.2019 w Radomiu 
rozegrany został turniej w mini piłce 
siatkowej dziewcząt.
Zawodniczki klubu siatkarskiego MKS 
Skałka Annopol ,  po t rzydniowych 
zmaganiach, zajęły 4 miejsce w silnie 
obsadzonych zawodach.  Zabrakło 
bardzo niewiele by stanąć na podium.
Dziewczęta zagrały p ierwszy raz 
w kategorii  ,,czwórek". Turniej w Radomiu 
był silnie obsadzony. Nasze siatkarki 
musiały zmierzyć się z zawodniczkami 
z województwa: śląskiego (tegoroczne 
mistrzynie Polski),mazowieckiego, 
ś w i ę t o k r z y s k i e g o ,  l u b u s k i e g o , 
podlaskiego oraz lubelskiego.
Z rozegranych meczy wywiozły cenne 
doświadczenie, które zaprocentuje 
w przyszłości.

Klasyfikacja końcowa:
1 miejsce - MKS Dwójka Zawiercie
2 miejsce -MOS Wola Warszawa
3 miejsce -UKS Trójka Sulechów I
4 miejsce -MKS Skałka Annopol /Oliwia 
Jabłońska, Nadia Barszcz, Weronika 
Lenart,  N a t a l i a  R o z m u s ,  K a m i l a 
Dębn iewska ,  W ik to r i a  Chruśc ie l 
tr. Renata Ul.
5 miejsce -UKS 21 Białystok
6 miejsce-Akademia 33 Radom
7 miejsce -UKS Trójka Sulechów II
8 miejsce-RAS 6 Szydłowiec
9 miejsce -SMS MUKS JEDYNKA 
Ostrowiec Św.
10 miejsce -UKS GEPARD Wierzbica
11 miejsce -UKS Ruda Wielka
12 miejsce -MKS Gala Skarżysko
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W sobotę 17 sierpnia zawodnicy MGKS 
Wisła Annopol zainaugurowali nowy 
sezon 2019/2020 w Lubelskiej Klasie ,,A,,. 
Przed własną publicznością efektownie 
pokonali beniaminka ligi LKS Elżbieta 6:1.

BARDZO DOBRY START  MGKS WISŁA ANNOPOL W NOWYM 
SEZONIE

DUŻY WKŁAD W BARDZO DOBRE 
WYNIKI MA NOWY SZKOLENIOWIEC 
WISŁY ANNOPOL
Od lipca 2019r. zespół Wisły Annopol 
prowadzony jest przez Kamila Miazgę, 
młody i ambitny trener Wisły ma 32 
lata i pochodzi z Kraśnika. 
Z  wyksz ta ł cen ia  j es t  mag is t rem 
wychowania fizycznego, posiada kurs 
trenerski UEFA oraz kurs menadżera 
sportu. Na co dzień  pracuje jako 
nauczyciel wychowania fizycznego 
w szkole.
Kariera zawodnicza: wychowanek MUKS 
Kraśnik, Stal Kraśnik, LKS Stróża, Wisła 
A n n o p o l ,  U n i a  W i l k o ł a z ,  O r i o n 
Niedrzwica, Stok Zakrzówek.
Kariera trenerska: LKS Stróża, Unia 
Wi lkołaz,  Stok Zakrzówek (grupy 
młodzieżowe) 
Odbyte staże t renerskie w: Legi i 
Warszawa, Stali Stalowa Wola, Atletico 
Madryt, Benfica Lizbona.
Zarząd Klubu oraz zawodnicy dziękują 
b y ł e m u  t r e n e r o w i  M a t e u s z o w i 
Matysiakowi za  pracę jaką wykonał 
w naszym Klubie i życzymy  sukcesów 
w dalszej pracy trenerskiej.

Przyszli:
- Krzysztof Ziętek – wychowanek (Start 
Krasnystaw )
- Grzegorz Dąbrowski – wychowanek 
(Widok Lublin )
- Adam Kowal – wychowanek ( wznowił 
treningi )
- Tomasz Flis – Granit Bychawa
- Kamil Miazga – Stok Zakrzówek
- Dawid Magiełda – Junior Wisła Annopol
- Konrad Wójcik – Junior Wisła Annopol
- Daniel Plewa - Junior Wisła Annopol
- Emil Wójcik – Junior Wisła Annopol

Wisła Annopol – LKS Elżbieta 6:1
Wisła Annopol – Unia Wilkołaz 6:3
Orzeł Urzędów – Wisła Annopol 0:3
Wisła Annopol – Płomień Trzydnik 5:0
Perła Borzechów – Wisła Annopol 1:0
Wisła Annopol – Ruch Popkowice 2:1

LKS Potok Wielki – Wisła Annopol 1:3
Wisła Annopol –  LKS Poniatowa Wieś 1:0
Sygnał Chodel - Wisła Annopol 1:6
W i s ł a  A n n o p o l  -  S y g n a ł  L u b l i n 
20 października godz. 15:00 

DOTYCHCZASOWE MECZE ROZEGRANE PRZEZ WISŁĘ:

Odeszli:
- Mateusz Matysiak – Opolanin Opole 
Lub.
- Marcin Stępień – (nie wznowił treningów)
- Dominik Szynkowski – (nie wznowił 
treningów )
- Piotr Mazur – ( nie wznowił treningów )
- Damian Kwieciński – ( kontuzja )

TRANSFERY

JUNIORZY MŁODSI

W zespole Juniorów Młodszych też doszło do zmiany trenera. Jarosława Pacholarza  na 
tym stanowisku zastąpił Dawid Rybak. Z tego miejsca zarząd dziękuje Jarosławowi 
Pacholarzowi za włożony przez niego wysiłek w  prowadzenie przez ostatnich kilka lat 
grup młodzieżowych w naszym Klubie oraz życzy sukcesów w dalszej pracy trenerskiej 
w piłce seniorskiej. A obecnemu trenerowi również życzymy sukcesów z młodymi 
zawodnikami Juniorów.

DOTYCHCZASOWE MECZE  JUNIOR MŁODSZY:

- Stal Poniatowa – Wisła Annopol 2:1
- Wisła Annopol – Pom Iskra Piotrowice 1:1
- LKS Stróża – Wisła Annopol 0:3
- Wisła Annopol – Iskra Krzemień 3:3
- Janowianka Janów Lub. – Wisła Annopol 3:1
- Wisła Annopol – Granit Bychawa 0:1
- Wisła Annopol - ULKS Dzierzkowice 4:2

PODZIĘKOWANIA
Klub składa podziękowania Panu Burmistrzowi Mirosławowi Gaździe, oraz lokalnym 
firmom i osobą prywatnym które wspierają naszą działalność:  Jadwiga Pawłaszek 
Firma Trans - Agro Bud, Arkadiusz Dąbrowski  -  Firma Spec, Piotr i Dariusz Sikora – 
Firma Empires, Sławomir Kowal – Firma Faber-Drew, Jacek Kryczka – Firma Cemar-
Betoniarnia Opole Lub., Andrzej Dul – Firma Mechanika Pojazdowa, Wulkanizacja 
i Klimatyzacja, Ośrodek Jeździecki w Irenie, Bank Spółdzielczy  w Sandomierzu oddział 
w Annopolu, Bank Spółdzielczy w Kraśniku oddział w Annopolu, Karolina Strugalska  
Fotografowanie,   Tomasz Sobolewski, Rafał Ortyl, Paweł Libor, OSP Sucha Wólka 
Robert Trela.

Rafał Mroziński
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